
  



Årsmøte Drammen Arbeiderparti  

Lørdag 8. februar 2020 kl 11.00 

Folkets hus, Drammen 
 

 

Forslag til dagsorden: 
 

1. Åpning  
 

2. Konstituering:  

Godkjenning av innkalling og dagsorden  

Forslag til forretningsorden  

Forslag på dirigent: Lise Christoffersen  

Forslag på referent: Bendik Thun  

Forslag på to til å undertegne protokoll: (2 personer) 

Forlag på tellekorps: (4 personer) 

 

3. Innledning ved: Thorbjørn Jagland  

 

4. Beretninger  

 

5. Regnskap og revisjonsberetning  
 

6. Innkomne forslag 
  

7. Budsjett  
 

8. Valg  
 

9. Avslutning  

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



Forslag til forretningsorden:  
 
1. Taletiden begrenses til 3 minutter første gang og 2 minutter andre gang til samme sak. 
Unntatt er innledningsforedrag. 

 

2. Dirigenten kan foreslå ytterligere begrensninger i taletiden, samt: strek satt med 
inntegnede talere.  

 

3. Etter at strek er satt, er det ikke anledning til å fremme nye forslag.  

 

4. Ingen får ordet mer enn en gang til forretningsorden og bare 1 minutt til hver sak.  

 

5. Alle forslag skal leveres skriftlig til dirigenten. Forslag må være påført forslagsstillers navn, 
nummer, forslag og linjenummer. Her må det komme fram om det er et tilleggsforslag eller 
endringsforslag.  

 

6. Alle avstemninger foregår ved håndsopprekning. Stemmeskilt skal brukes.  

 

7. Hvis en eller flere krever det skal valgene foregå skriftlig.  

 

8. I protokollen innføres bare forslag, avstemninger, vedtak som gjøres og navnet på de som 
har deltatt i debatten.  

 

 
  



ÅRSBERETNING FOR DRAMMEN ARBEIDERPARTI 2019 

 

 
 

VI KLARTE DET! HURRA FOR MONICA! 

 
 

 

Valgkampen og resultatet fra kommunevalget var det viktigste som skjedde gjennom 2019. 
Drammen Ap gjennomførte en aktiv valgkamp, vi ble det største partiet i valget i nye 
Drammen kommune, og vi etablerte sammen med fire andre partier et styringsdyktig flertall i 
det nye kommunestyret. Som en følge av dette ble Drammen Aps ordførerkandidat, Monica 
Myrvold Berg, valgt til den nye storkommunens første ordfører. Sist Arbeiderpartiet vant 
ordførervervet i Drammen var i 1999. Det nye flertallet gir oss nå et godt grunnlag for å 
gjennomføre de viktigste punktene i partiprogrammet. 
 

Drammen Arbeiderparti fikk ved valget 12472 stemmer (26,2% av stemmene). 
Dette ga oss 15 plasser i det nye kommunestyret. 



Valgkampen 
Det ble allerede i 2018 etablert et eget valgkamputvalg som hadde som oppgave å planlegge 
valgkamp-aktivitetene. Planene ble satt i verk gjennom 2019 med en rekke ulike aktiviteter 
med god deltakelse fra listekandidatene og andre partimedlemmer. De viktigste tiltakene var: 

• Profilering av programmet vårt gjennom utspill i media og i ulike sosiale kanaler 

• Husbesøk over store deler av den nye kommunen, med særlig vekt på å mobilisere i 

velgere i områder der vi fra tidligere har stått sterkt 

• Mobilisering av egne medlemmer gjennom til valgkamparbeid gjennom ringerunder til 

alle medlemmer 

• Stands i sentrum av alle de tidligere kommunene og i andre deler av den nye 

kommunen 

• Medlemsmøter  

Drammen Ap planla og gjennomførte i tillegg åpne møter knyttet til spesielt viktige 
programsaker, herunder møter i samarbeid med andre partier på den politiske venstresiden. 
Viktige temaer var:  

• Tiltak for å sikre ryddige og gode forhold på arbeidsplassene i kommunens område, 

herunder bekjempelse av sosial dumping og ufrivillig deltid. 

• Temamøte om en god og rettferdig boligpolitikk. Her med deltok alle partier  

Det ble i tillegg gjennomført flere ordfører-dueller der Monica Myrvold Berg deltok på vegne 
av Drammen Arbeiderparti. 

Også det årlige 1. mai-arrangementet ble en viktig del av valgkampen. Vår ordførerkandidat 
Monica Myrvold Berg var hovedtaler på Bragernes torg, og fremmøtet i demonstrasjonstoget 
var større enn på mange år. 
 

Buskerud bypakke 2 – bompenger  
Oppfølgingen av Buskerud bypakke 2 ble en svært krevende sak, både for styret og for hele 
partiet. Det var i tillegg betydelig medieoppmerksomhet og et sterkt folkelig engasjement 
knyttet til denne saken.  
 

På samme måte som med tidligere veipakker var det Høyre som skapte usikkerheten. Høyre 
valgte, på et lukket møte i april med noen få utvalgte til stede, å trekke sin støtte til veipakka, 
og brøt dermed avtalen de hadde inngått med daværende Drammen Ap i 2018. Det samme 
skjedde forøverig med den forrige veipakken på begynnelsen i 2003.  

 
Drammen Arbeiderparti valgte – i sterk motsetning til Høyre – å innkalle til medlemsmøte for 
å diskutere den nye situasjonen. Her møtte over 80 medlemmer fram, og det ble en lang og 
svært saklig diskusjon. Drammen Aps konklusjon etter Høyres snuoperasjon, ble å legge inn 
flere betingelser for å støtte veipakken videre, ikke minst knyttet til sosiale hensyn og til 
utformingen av belønningsmidlene i pakken. Et flertall på 79 mot 4 stemmer støttet denne 
linjen. 

 
De nye kravene ble videreført da bystyret i daværende Drammen kommune behandlet bom-
saken på sitt møte dagen etter medlemsmøtet, altså 30. april. I dette møtet fremmet Frp først 
et forslag om å si nei til hele Buskerudbypakke 2.  Dette forslaget fikk ikke flertall i bystyret, 
og veipakken levde dermed videre. 

 
Den endelige avklaringen av saken kom tre uker seinere da kommunestyret i Nedre Eiker 22. 
mai behandlet den samme saken. Høyre videreførte her sin nye linje og fikk også med seg et 
flertall i kommunestyret om å si nei til Buskerudpakke 2. Dermed var en viktig betingelse for 



pakken brutt, nemlig forutsetningen om alle de tre berørte kommunene Drammen, Nedre 
Eiker og Svelvik måtte stå sammen om sin støtte til veipakken.  

 
På bakgrunn av resultatet i Nedre Eiker kommunestyre gjorde Drammen Ap klart at partiet 
ikke lenger kunne støtte Buskerudpakke 2 videre, ikke minst fordi partiets krav om sosiale 
hensyn ikke kunne realiseres, og på grunn av usikkerhet og bortfall av belønningsmidlene.   

Styret mener dette var en helt nødvendig avgjørelse å ta. Drammen Ap kunne ikke stå alene 
som eneste store parti med støtte til bompenger uten at våre egne betingelser kunne 
realiseres.  

 

Politisk skolering og aktiv bruk av medlemsmøter 

Styret har gjennom 2019 hatt en bevisst linje om å bruke medlemsmøter aktivt for å trekke 
medlemmene med på viktige beslutninger. Siden årsmøtet har det derfor blitt avholdt ti 
medlemsmøter i regi av Drammen Ap. I tillegg er det blitt avholdt fire skoleringsmøter om 
ulike temaer knyttet til kommunepolitikken for å sikre at både listekandidater og medlemmer 
skulle være best mulig rustet til valgkampen.  
 

Denne linjen med aktiv bruk av medlemsmøter vil bli videreført også i 2020.  

 
Medlemsmøtene har hatt følgende hovedtemaer: 

• 21. mars, Svelvik. Tema: Strategi for sosiale medier, Informasjon fra 

valgkamputvalget, Status programarbeidet, 1. Mai arrangementer 2019. 

• 29. april, Drammen. Tema: Buskerudbypakke 2. 

• 23. mai, Drammen. Tema: Slik skal vi vinne valget!  

• 14. August, Drammen. Tema: Kickoff Valgkampinnspurt. 

• 3. oktober, Drammen. Tema: Forhandlingsutvalget la frem resultatet av 

forhandlingene med samarbeidspartiene etter valget. Fordeling av representanter i 

styrer, råd og utvalg. 

• 24. oktober, Mjøndalen. Tema: Evaluering av valgkampen sentral og lokalt. 

• 7. november, Drammen. Tema: Presentasjon av rådmannens budsjettforslag. 

• 21. november, Drammen. Tema: Arbeiderpartiet og veien videre mot stortingsvalget. 

• 5. desember, Mjøndalen. Tema: Budsjett for Drammen kommune. 

• 15. januar, Drammen. Tema: Programprosessen. 

Valgkampskolering (åpent for alle medlemmer):  

• 25 februar, Drammen. Tema: Program Viken og Nye Drammen kommune 

• 4. mars, Krokstadelva. Tema: Anstendig arbeidsliv og privatisering 

• 28. mars, Drammen. Tema: Hjelp jeg er kandidat! 

• 8. april, Drammen. Tema: Barn og unge, ungdomssaker 

 

1. mai 2019 
 
Det er LO Drammen som har ansvaret for hovedarrangementet 1. mai, i samarbeid med 
Drammen Arbeiderparti og de andre partiene på den politiske venstresiden. I tillegg var det 
egne markeringer i Nedre Eiker og Svelvik.  
 

Hovedarrangementet for 2019 skjedde som vanlig på Bragernes torg med tilhørende 
demonstrasjonstog over bybrua. I prakt med tradisjonene avholdt i tillegg Drammen 
Arbeiderparti den årlige 1. mai frokosten på Folkets Hus.  



 
Vår ordførerkandidat Monica Myrvold Berg var hovedtaler på Bragernes torg, og fremmøtet 
på torget og i det tilhørende demonstrasjonstoget, var større enn på mange tiår. På denne 
måten ble 1. mai markeringen også en viktig markering av valgkampen. 

 
I regi av LO Drammen ble det høsten 2019 også avholdt et evalueringsmøte av 1. mai-
markeringen 2019. Hovedkonklusjonen fra evalueringen var at mobiliseringen til 1. mai-
aktivitetene var svært god, og parolene var gode og profilerte. Det ble samtidig påpekt at LO-
Drammen måtte være tidlig ute for å hente profilerte politikere og fagforeningsledere til 
Drammen 1. mai. 
 

Dette er vurderinger som styret i Drammen Ap deler. 

 

Drammen Pride:  
Drammen Arbeiderparti var godt representert under Pride arrangementet 17. august 2019 

 

Kontingentarbeid:  
Det er styrets vurdering at kontingentarbeidet fortsatt må være en prioritert oppgaver der 
styret må ha hovedansvaret. Det der derfor gjennomført ringerunder til medlemmer som ikke 
har betalt kontingenten.  Det har gitt resultater. Mange medlemmer er også viktig for å 
gjennomføre våre aktiviteter, og gir oss tyngde i andre fora innen partiet.  Pr. 01.01.2020 
hadde Drammen Arbeiderparti 688 aktive medlemmer.   

  



Styre og tillitsvalgte i perioden: 
 

• Leder:     Tonje Enersen  

• Nestleder:    Egil Knudsen  

• Sekretær:    Ole Hartvig Varlo  

• Kasserer:    Lola Awoyemi  

• Studieleder:    Øyvind Hvidsten  

• Kvinnepolitisk leder:  Lina Strandbråten  

• Styremedlem:   Ove Jørgensen 

• Styremedlem:   Thor Sigurd Syvaldsen 

• Styremedlem:   Jorun Jagland 

• AUF:    Rebekka Hoksmo Olsen 

 

• Varamedlem 1:  Ole Lønseth 

• Varamedlem 2:  Kari Ingvil Audestad 

• Varamedlem 3:  Rutkay Sabri 

• Varamedlem 4:  Lise Løff 

• Varamedlem 5:  Terje Syvertsen 

• Varamedlem 6:  May Gro Krogh 

• Varamedlem 7:  Jan Ivar Weimoth 

• Varamedlem 8:  Andrine Høyvik Skjold 

• Varamedlem 9:  Lars Gunnar Larsen 

• Vara AUF:   Jonas Myhren 

 

 

Tiltredende i styret: 

• Gruppeleder Nedre Eiker kommunestyre 

• Gruppeleder Drammen bystyre 

• Gruppeleder Svelvik kommunestyre 

• Ordførerkandidat 

• Seniorgruppa 

• Leder Drammen Arbeiderlag 

• Leder Svelvik Arbeiderlag 

• Leder Nedre Eiker Arbeiderlag 

• LO Drammen 

Styremøter 2019: 11 møter. Dato: 7/2, 7/3, 11/4, 9/5, 6/6, 15/8, 12/9, 24/9, 3/10, 7/11 og 
12/12. 
 
 

Kontrollkomite: 

• Harald Bell Solaas 

• Arne Ivar Flathen 

• Victoria Øverland 

 

 



Revisorer: 

• John Axel Carlin 

• Ellen Flathen 

• Svein Winge (vara) 

• Atle Gregussen (vara) 

 

Representantskap Buskerud Arbeiderparti: 
 

• Monica Myrvold Berg 

• Eivind Knudsen 

• Mads Hilden 

• Tonje Enersen 

• Egil Knudsen 

• Ole Hartvig Varlo 

• Lina Strandbråten 

 

Vara til representantskap Buskerud Arbeiderparti: 

• Lola Awoyemi 

• Øyvind Hvidsten 

• Ove Jørgensen 

• Thor Sigurd Syvaldsen 

• Jorun Jagland 

• Ole Lønseth 

• Kari Ingvil Audestad 

• Rutkay Sabri 

• Lise Løff 

• Terje Syvertsen 

• May Gro Krogh 

• Jan Ivar Weimoth 

• Andrine Høyvik Skjold 

• Lars Gunnar Larsen 

 

Valgkomite: 
• Lajla Hvaal 

• Bent Inge Bye 

• Victoria Øverland 

• Svein Winge 

• Terje Syvertsen 

• Aud Watnebryn 

• AUF 

 

  
 

 

 



Årsberetning for Nedre Eiker Arbeiderlag 2019 

 

Soloppgang på Knabben 24. Desember 2018 
Styre og tillitsvalgte i perioden: 

 

Lagsstyre: 

• Leder:   Lars Gunnar Larsen  

• Nestleder:   Lajla Hvaal  

• Sekretær:   Ronny Rype  

• Kasserer:   Ellen Flathen 

• Styremedlem 1:  Thor Sigurd Sevaldsen  

• Styremedlem 2: May Britt Andersen  

• Styremedlem 3:  Gard Hofsva 

• Varamedlem 1: Ole Hartvig Varlo 

• Varamedlem 2: Kvinnerepresentant (Ikke funnet ) 

• Varamedlem 3: Roar Norheim Larsen 

 

Revisorer: 

• Revisor 1:  Jan Erik Krogh  

• Revisor 2:  Aud Sandholdt 

 

Valgkomite: 

• Medlem 1:  Knut Andersen 

• Medlem 2:  Magne Gulbrandsen 



• Medlem 3:  Tonje Enersen (fratrådt etter eget ønske) 

 
 

1. Medlemsutvikling i perioden. 

Laget hadde 01.01.2019 185 medlemmer 

Laget hadde 31.12.2019 180 medlemmer 

 

2. Møteaktivitet i perioden. 

Styremøter:  

• 06.03, 04.04, 02.05, 06.08, 17.12 og 07.01  

Medlemsmøter: 

• 09.05, 10.10, og 24.10.  

 

Styrets beretning: 
 

Året 2019 har vært et hektisk år for mange av arbeiderlagets medlemmer. Arbeiderlaget i 
tillegg til egen aktivitet, vært godt representert i Drammen Arbeiderparti sitt arbeid med bl.a. 
valgkampen i 2019.  

 
Aktiviteten i laget har i 2019 således vært preget av aktivitet ifm med kommune og 
fylkestingsvalget. Det har vært jobbet bra med husbesøk i kommunen der vi har blitt godt 
mottatt. Følgende steder har det blitt gått husbesøk: 

• Solbergelva  



• Krokstadelva  

• Åsen 

Vi har også hatt ulike valgstands på flere lokasjoner i kommunen og flere morgenaksjoner 
sammen med DAP på Mjøndalen Stasjon.  

 

Av andre viktige saker så har følgende vært gjenstand for styre eller medlemsmøter 
gjennom året: 

• Nytt sykehjem på Brekke. 

• Registrering av laget i Brønnøysund. 

• Folkets Hus, leieavtale med kommunen, overføring til Drammen Ap. 

• Vi hadde deltakere i Drammen AP sitt skoleringopplegg for listekandidater 

• Vi var godt representert ved begravelsen til Ragnar Kristiansen og flere av oss 

ordnet i samarbeid med Buskerud Ap en fin minnestund på Folkets Hus etter 

begravelsen 

• Medlemmer fra styret deltok i 1. mai komiteen 

• Behandlet BBP2 i forkant av behandling i Drammen Ap 

• Idrettslagenes stilling i den nye kommunen (forskjellige eierformer på 

idrettsanlegg bl.a.) Vi hadde representant fra MIF, Per Fjell Olsen på 

medlemsmøte 9/5 

• Høring om kommunesammenslåingen 

 

Styret ønsker å takke alle lagets medlemmer som har deltatt i disse arbeidene for innsatsen, 
og vi håper at disse og flere til bidrar i året som kommer.  

  



Gruppeleders beretning for kommunestyregruppen i Nedre Eiker 

 

Kommunestyregruppa 2019 

Gruppas sammensetning ble endret en del i løpet av 2019 ved at enkelte faste medlemmer 
samt varamedlemmer søkte om fritak ut året. Det var mange meldte forfall blant faste 
medlemmer og varamedlemmer møtte hyppig. 

 

Kommunestyregruppa for 2019 bestod av: 

• Bent Inge Bye. Ordfører 

• Lajla Hvaal. Gruppeleder 

• Thor Sigurd Syvaldsen 

• May Britt Andersen 

• Gard Hofsvang 

• Tonje Enersen 

• Roar Norheim Larsen 

• Ellen Flathen 

• May Gro Krogh 

• Bente Bjørndalen 

• Clas Brede Bråthen 

• Øyvind Hvidsten (søkte om fritak i løpet av året) 

• Ole Christian Bye (kom inn som fast medlem i løpet av året) 

• Aref Mujaddidi 

• Jonathan Gaathaug (kom inn i løpet av året)  

Varamedlemmer som Rakel Lilly Albertsdottir, Knut Andersen og Kari Ingvil Audestad møtte 
hyppig gjennom året. 

 

Formannskapet: 

• Bent Inge Bye 

• Lajla Hvaal 

• Thor Sigurd Syvaldsen 

H1. Utvalg for sentraladministrasjon og tekniske tjenester 

• Thor Sigurd Syvaldsen. Leder 

• May Britt Andersen. Nestleder 

• Tonje Enersen 

• Roar Norheim Larsen 

H2. Utvalg for Helse og Velferd 

• Lajla Hvaal. Nestleder 

• Ellen Flathen 

• Clas Brede Bråthen 

• Øyvind Hvidsten. (Fritak i løpet av året ) 

• Ole Christian Bye (kom inn i løpet av året ) 

Varamedlemmer Bente Bjørndalen og Knut Andersen møtte hyppig pga mange 
forfallsmeldinger fra faste medlemmer 

 

 



H3. Utvalg for oppvekst og kultur 

• Gard Hofsvang 

• May Gro Krogh 

Kontrollutvalget : 

• Kari Ingvild Audestad 

Det ble avholdt 7 politikerdager, med møter i formannskap hovedutvalg og kommunestyret. 

• Formannskapet: 13.02, 13.03, 24.04, 08.05, 05.06, 28.08 og 27.11. 

• Politikerdager: 20.02, 27.03, 30.04, 22.05, 19.06, 18.09 og 27.11. 

Politiske saker i 2019: 

2019 bar preg av at arbeidet med kommunesammenslåingen tok mye tid, både for politikere 
og for administrasjonen. Dette medførte mindre sakskart til behandling i utvalg og 
kommunestyret. 
 

De store sakene til politisk behandling har vært alt som har hatt med 
kommunesammenslåingen å gjøre, saker vedrørende byggingen av nytt sykehjem i 
Krokstadelva, byggingen av boliger for utviklingshemmede/personer med hjelpebehov på 
Bommenfeltet, Høringen i Kontrollutvalget, i tillegg saker som omhandler normal drift av 
kommunen. 
 

En annen stor sak som ble behandlet i flere omganger i 2019 var saken om 
Buskerudbypakke 2. 
 

Som gruppeleder vil jeg takke alle faste medlemmer og varamedlemmer for samarbeidet 
gjennom 2019. 
 

Lajla Hvaal 

Gruppeleder 
 

For styret i Nedre Eiker Arbeiderlag  

Ronny Rype Sekretær  

Mjøndalen 10.01.2020 



Årsmelding Svelvik Arbeiderlag 2019/20 

Styret har i perioden 14.mars 2019 til 20.jan 2020 hatt følgende sammensetning: 

Leder:    Runar Dammen 

Styremedlemmer:  Vigdis Krohn Hansen 

    Terje Syvertsen (kasserer) 

    Trine Bingen 

    Ole Lønseth 

Varamedlemmer:  Ove Jørgensen 

    Inger Lønseth 

    Runar Berg 

    Mads Hilden 

    

Styrets arbeid har i store trekk vært sammenfallende med kommunestyregruppas arbeid. Vi 
har derfor avholdt kombinerte styremøter og lagsmøter i forbindelse med møtene i 
kommunestyret. 
 

Svelvik Arbeiderlag har hatt følgende representanter i styret for Drammen Arbeiderparti: 

 
Ove Jørgensen 

Vara: 

Mads Hilden 

Terje Syvertsen 

Aud Watnebryn 

Revisor:    John Axel Carlin 

Medlem kontrollkomite:     Harald Bell Solås 

Runar Dammen har møtt som leder i Svelvik Arbeiderforening 

 

Ellers har laget hatt representanter i følgende komiteer: 

Nominasjonskomiteen: Aud Watnebryn,Vigdis Maudal Krohn-Hansen og Runar 
Dammen 

Programkomite: Ole Lønseth,  Trine Bingen, Ove Jørgensen 

Valgkamputvalg: Terje Syvertsen, Liv Brekke Eidsmoen. 

Valgkomiteen: Aud Watnebryn, Terje Syvertsen 

Inger Lønseth ble nominert til fylkestinget i Viken. Hun er nå vara til komiteen for samferdsel 

 

Laget har gjennomført «stand» under Svelvikdagene 2019 og noen av lagets medlemmer 
bidro ved Elvefestivalen i Drammen 2019.  1.mai la laget ned krans på krigsminnet ved 
Svelvik kirke og noen medlemmer deltok i tog i Drammen. 

Ellers har kommunereformarbeidet utgjort en stor del av møteaktiviteten for styrets 
medlemmer. 
 

Runar Martin Dammen/leder Svelvik Arbeiderlag. 

 

  



 

ÅRSMELDING KOMMUNESTYREGRUPPA FOR ARBEIDERPARTIET SVELVIK 
2019. 

 

Organisering: 
 

                     

Kommunestyret:   Runar Martin Dammen-Gruppeleder  
      Mads Hilden -Varaordfører   
      Ole Lønseth       
      Vigdis Maudal Krohn Hansen  
      Trine Bingen     
      Ove Jørgensen    
      Runar Berg 

Formannskapet:   Mads Hilden     
      Vigdis Maudal Krohn Hansen 

Administrasjonsutvalget:  Mads Hilden     
      Vigdis Maudal Krohn Hansen 

Oppvekst og utdanningsutv: Runar Martin Dammen, Leder  
      Anja Lønseth 

Kultur og byutvviklingsutv: Ole Lønseth, Leder    
      Liv Karin Brekke Eidsmoen 

Helse,omsorg og sosialutv: Ove Jørgensen    
      Grete Arnesen 

Fellesrådet for eldre og mennesker med nedsatt funksjonsevne:  
      Grete Arnesen 

Kontrollutvalg:   John Axel Carlin 

Fellesnemda:    Mads Hilden 

Kommunereformutvalget  Mads Hilden, Vigdis Krohn Hansen, Runar 
Dammen 

Arbeidsgrupper ny kommune: 

  Identitet, symboler og kultur        Runar Dammen 

  Regional posisjon   Trine Bingen 

 Stedsutvikling    Mads Hilden og Runar Berg 

 Lokaldemokrati   Ole Lønseth 
 

Aktivitet-antall møter 

Kommunestyret:       5     

Formannskapet:      9       

Administrasjonsutvalget:         5 

Oppvekst og utdanningsutvalget: 4    

Kultur og byutvviklingsutvalget 8 

Helse,omsorg og sosialutvalget: 4 

Fellesrådet for eldre og mennesker med nedsatt funksjonsevne:6 

Kontrollutvalg:         7 

Kommunereformutvalget:  9 
 

https://www.nyedrammen.no/prosjekter/identitet-symboler-og-kultur/
https://www.nyedrammen.no/prosjekter/regional-posisjon/


 

 

Arbeidsform: 

 

Vi har avholdt gruppemøter før alle Kommunestyremøter og har også hatt gruppemøter i 
forkant av Kommunestyremøtene. 
 

Utvalgslederne har hatt planleggingsmøter med administrasjonen før utvalgsmøtene. 

Svært mye tid har også brukt i forbindelse med Kommunereformen 

 
AP har videreført valgteknisk samarbeid med Høyre og Frp og har vært en del av posisjonen 
i kommunestyret.  

 
Av saker som er behandlet bør det nevnes at Kommunestyret vedtok en felles og samlet 
uttalelse mot Tømmerterminal i Svelvik etter forslag fra Arbeiderpartiet.  

 
Kommunevalget 2019 

Etter kommunevalget er følgende av våre representanter med i styrer og utvalg: 

• Mads Hilden og Ole Lønseth sitter i Kommunestyret. 

• Trine Bingen er 2,vara til Kommunestyret. 

• Ove Jørgensen, Aud Watnebryn og Runar Dammen er også på varalista til 

Kommunestyret. 

• Mads Hilden leder Idrett og Kulturutvalg. 

• Ole Lønseth er representant i Teknisk Hovedutvalg. 

• Runar Dammen er 2.vara til Utdanningsutvalget. 

• Ole Lønseth er vara til Oslofjordens friluftsråd. 

 

Runar Martin Dammen/gruppeleder 

 

 

 

  



Årsberetning Drammen Arbeiderlag 
 
Styret har i perioden bestått av: 
Leder: Bendik Thun 
Nestleder: Egil Knudsen 
Sekretær: Jorun Jagland 
Kasserer: Lola Awoyemi  
Styremedlem: Jan Ivar Weimoth 
Styremedlem: Helle Hertzberg 
 

Det har i perioden vært arrangert 2 styremøter og 1 medlemsmøte. I tillegg har 
arbeiderlagets styre hatt ansvaret for arrangeringen av Elvefestivalen, der vi var til stede fra 
fredag 23. – søndag 25. august. Elvefestivalen er det enkelt-arrangementet hvor vi møter 
flest velgere i løpet av hele valgkampen. Derfor er dette en meget viktig arena, spesielt i 
valgår. På Elvefestivalen i 2019 fikk vi til et godt arrangement, med et meget stort antall 
medlemmer som deltok på stand.  
 
Torsdag 3. oktober ble det avholdt et medlemsmøte i arbeiderlaget. Anledningen var at 
bystyregruppa skal skulle ta en avgjørelse omkring bybruas fremtid. Medlemsmøtet var godt 
besøkt, og det var stort engasjement rundt saken. Medlemmene kom frem til at det burde 
bygges en ny bybru, samt at det skulle legges best mulig til rette for gående og syklende i 
byggeperioden. 
 
Ettersom Drammen Arbeiderlag ikke har tilgang til noen egne økonomiske midler, men dette 
heller inngår som en del av Drammen APs totale økonomi og budsjett, eksisterer det derfor 
ikke noe eget budsjett eller regnskap for arbeiderlaget. Arbeiderlaget opplever at de 
kostnadene man etterspør blir dekt av Drammen Arbeiderparti. 
 
Drammen Arbeiderlag ble opprettet samtidig som Nedre Eiker -, Svelvik - og Drammen 
Arbeiderparti slo seg sammen til Drammen Arbeiderparti. Hensikten var å gi medlemmene 
direkte innflytelse over vedtak og prosesser i by- og kommunestyrene. Ettersom stadig flere 
av de mer langsiktige og store politiske spørsmålene har blitt behandlet av Drammen 
Arbeiderparti og det nye kommunestyret (etter valget), har Drammen Arbeiderlag ikke lengre 
hatt et like klart mandat for sitt videre arbeid. Det er derfor naturlig å se på hvilken 
organisering som i fremtiden best mulig klarer å ivareta hensynet til både medlemmene og 
innbyggerne.   
 
Drammen Arbeiderlag har ikke den samme aktiviteten som gamle Drammen Arbeiderparti 
hadde før sammenslåingen til det nye og større kommunepartiet. Styret har ikke sett det som 
hensiktsmessig å arrangere et stort antall møter og arrangementer i egen regi, ettersom 
denne oppgaven i stor grad er overført Drammen Arbeiderparti. Styret har heller sett det som 
hensiktsmessig at medlemmene er mest mulig aktive innenfor Drammen Arbeiderparti. 
 

  



 

Bystyregruppas beretning 2019 
 

Innhold: 

1.0 Innledning 

2.0 Tillitsvalgte i gruppa 

3.0 Hovedsaker 

4.0 Fraksjonene 

 

 

1.0 Innledning 
 

2019-perioden har vært en periode med mange engasjerende saker på sakskartet, samtidig 
har også perioden vært preget av at kommunesammenslåingen har kommet stadig 
nærmere. Dette har ført til at mange av sakene som ellers ville blitt behandlet i bystyret i 
økende grad har tilfalt det nye kommunestyret.  

 

Perioden kan også karakteriseres ved at det har vært store spenninger innad i posisjonen, 
samt at Drammen Høyre ble splittet som et resultat av saken om Buskerudbypakke 2. Slik 
som perioden før har Frp og Høyre fått et stadig mer anstrengt forhold til hverandre, og det 
samme kan sies om forholdet mellom Høyre og MDG. Dette har ført til at Arbeiderpartiet har 
klart å vippe flertallet i vår favør i flere viktige saker. For Arbeiderpartiets del har samarbeidet 
med våre samarbeidspartier vært svært godt og konstruktivt. Dette har skapt et godt 
utgangspunkt for videre partnerskap med de av representantene som ble med inn i det nye 
kommunestyret.  

 

Perioden har inneholdt enkeltsaker som har fått mye oppmerksomhet, spesielt situasjonen 
rundt ungdomsskole på Åskollen, omorganiseringen av Drammen helsehus og 
Buskerudbypakke 2.  

 

 

2.0 Tillitsvalgte og representanter 
 

Gruppestyret har i perioden bestått av følgende: 

Gruppleder: Eivind Knudsen (Arve Vannebo midlertidig gruppeleder i februar og mars). 

Gruppenestleder: Merete Risan. 

Gruppesekretær: Bendik Thun. 

 

Fraksjonsledere i perioden har vært: 

Helse, sosial og omsorg: Dag Ebbestad. 

Kultur, idrett og byliv: Sølvi Brandt Bestvold. 

Oppvekst og utdanning: Victoria Øverland. 

 

Øvrige verv: 

Kontrollutvalgsleder: Andreas Brandt. 

 

 



Representanter i bystyret: 

Eivind Knudsen 

Merete Andrea Risan 

Arve Vannebo 

Andreas Brandt 

Arif Erkök 

Aisha Ahmed 

Dag Ingvald Ebbestad 

Torbjørn Andreas Pettersen 

Lise Løff 

Lina Strandbråten 

Victoria Øverland 

Sølvi Brandt Bestvold 

Vegard Stillerud 

Jorun Jagland 

 

I tillegg har disse møtt som varaer i perioden: 

Ingrid Ross Solberg 

Bendik Thun 

Lola Awoyemi 

Egil Knudsen 

 

 

De forskjellige fraksjonene har i perioden vært som følger:  

 

Kultur, idrett, byliv: 

Fraksjonen har bestått av Sølvi Brandt Bestvold, Lina Strandbråten, Arif Erkøk og Lise Løff.  

 

Helse, sosial og omsorg: 

Fraksjonen har bestått av Dag Ebbestad, Vegard Eliassen Stillerud og Lola Awoyemi.  

 

Oppvekst og utdanning: 

Fraksjonen har bestått av Victoria Øverland, Bendik Thun, Torbjørn Pettersen og Ingrid Ross 
Solberg. 

 

Jorun Jagland og Jan Ivar Weimoth har også møtt som varaer til komiteene i perioden.  

 

3.0 Viktige saker 
 

Saken om ny ungdomsskole på Åskollen har vært blant de mest omtalte sakene i perioden. 
Utbyggingsforslagene førte til et spesielt stort engasjement fra naboer til skolen, men også 
befolkningen på Åskollen generelt. Mange av naboene har reagert svært negativt på 
utbyggingsforslagene, men mange har òg vært positive. For oss ble det viktig å ta hensyn til 
at idrett fortsatt skulle ha store arealer å boltre seg på, helst større enn de allerede har. Dette 
fikk vi inn i forslaget, og dette ble også vedtatt. Til slutt landet bystyret på at skolen skulle 
bygges i Åskollen sentrum, men bystyret var omtrent delt på midten i denne saken. Skolen 



ble vedtatt lokalisert lengst bort fra hovedveien med plass til å bygge flere baner enn det er i 
dag. I tillegg er det også planlagt en ny flerbrukshall i forbindelse til skolen.  

 

Arbeiderpartiet har hele tiden forholdt seg til partiprogrammet i saken, der det står at vi har 
ønsket en skole på Åskollen. Grunnen til at vi ønsket å plassere den sentralt på Åskollen var 
blant annet argumentene om nærheten til eksisterende barneskole, der man kan (og blir nødt 
til) å ta i bruk eksisterende lærerkapasitet på skolen for å kunne være i stand til å tilby et 
tilstrekkelig antall valgfag. I tillegg vil plassering her skape mindre trafikk på Åskollen totalt, 
og elevene slipper å ferdes i et område med mye tungtrafikk, slik de ville gjort på Lolland. 

 

I 2019 var det også mye oppmerksomhet rundt Pavarotti og støy fra utelivet i sentrum. 
Naboer til Pavarotti ønsket at Pavarotti skulle senke støynivået på kveldene, enten gjennom 
dyre ombyggingstiltak, eller gjennom å slutte å spille musikk tidligere. Pavarotti har holdt de 
samme lokalene i mange år, mens boligblokken hvor enkelte av beboerne reagerte på 
støynivået, den er bygd senere. Presedensen denne saken satt er viktig for alle fremtidige 
liknende saker, både for utelivsbransjen og for beboerne i sentrum. Arbeiderpartiet, sammen 
med de andre partiene i bystyret fikk igjennom at det gjeldende prinsippet i slike saker skal 
være at det er de som bygger sist som må sikre at tiltak for lydisolering er tilstrekkelige. I 
tillegg fikk bystyret også nedfelt at man må forvente noe støy om man velger å bo i sentrum, 
nettopp for å bevare bylivet som eksisterer her. 

 

En annen sak som har skapt stort engasjement og medieoppmerksomhet er 
omorganiseringen på Drammen helsehus. Det har lenge vært utfordringer med Drammen 
helsehus, spesielt økonomisk, det stadig mer komplekse sykdomsbildet pasientene ofte har, 
bemanningen og pasientsikkerheten. Omorganiseringen av helsehuset ville flytte lindrende 
avdeling til en annen etasje, slik at kapasiteten i realiteten ble utvidet, samtidig som 
personalet hadde større fleksibilitet i arbeidsoppgavene sine. Omorganiseringen har vært 
utfordrende å følge, med mange forskjellige og sprikende virkelighetsbeskrivelser av den.  
Arbeiderpartiet har ikke sett at rådmannen ikke har gitt korrekt og tilstrekkelig informasjon i 
saken, og har derfor fulgt rådmannens innstilling.  

 

Den mest dominerende saken i perioden som har vært er likevel saken om 
Buskerudbypakke 2. Saken fikk et stort lokalt momentum, og også på nasjonalt nivå spisset 
debatten om bompenger seg i det saken skulle avgjøres og valgkampen nærmet seg. 
Arbeiderpartiet og Høyre hadde i utgangspunktet en avtale om hvilken av løsningene man 
ønsket seg. Etter at deler av Drammen Høyre ikke lengre ville stå ved denne avtalen og ikke 
lengre ønsket veipakka var flertallet i saken dermed snudd.  

 

På tampen av året løftet saken om ny bybru seg på ny. Det ble vist til at levetiden på bybrua 
var  er kortere enn tidligere forespeilet. Dermed bestod alternativene i om man skulle flikke 
på den gamle slik at den kunne bestå for noen tiår til, eller om man skulle bygge ny. 
Oppussing av den gamle ville hatt en kostnad på så mye som rundt 150 millioner, og det ble 
derfor ansett som lite fremtidsrettet å velge dette alternativet.  

Det har naturligvis også vært mange andre viktige saker som er blitt adressert og behandlet i 
bystyret i løpet av forrige periode, og blant disse er saker som svømmeundervisning i 
Drammensskolen, opprettelsen av Oasen privatskole, Harmonien og ishall for å nevne noen.  

 

Bystyregruppa takker for engasjementet og deltakelsen i året som har gått, samt for fire 
konstruktive år i opposisjon. 

 

Bendik Thun, gruppesekretær. 



Årsmelding Seniorgruppa: 
        
Seniorgruppa har hatt ni møter i løpet av 2019, med følgende innledere: Terje Syvertsen, 
Martin Kolberg, Tonje Enersen, Erik Dalheim, Rutkay Sabri, Dag Ebbestad, Masud 
Gharahkhani og Monica Myrvold Berg. 
 
Fremmøte virker stabilt på 25+ 

 
Svein Winge 27.01.2020 

 

 

 

  



Regnskap og revisjonsberetning 

Revisors beretning 

for regnskap 2019 Drammen Arbeiderparti 

 

Regnskapet for Drammen Arbeiderparti (DAP) ble fremlagt for revisjon 4. februar 2020. 

 

Ansvarlig kasserer har vært Lola Awoyemi og regnskapet er ført av Svein Larsen Regnskap 

AS. 

 

Vår oppfatning er at partiet har god kontroll med økonomien.  Regnskapet er rydding og geit å 

finne fram i og utgiftsposter er tilfredsstillende attestert.  Vi ser at standardskjema for 

reiseregninger og utlegg er tatt i bruk etter vår anbefaling fra revisjon i fjor.  

 

Vi har kontrollert alle bankkonti. Inntekter og kostnader er gjennomgått. Vi har tatt 

stikkprøver av bilagsføringen.                   

Vi ser at omløpsmidlene ved årsskiftet, i tillegg til bankkonti tilhørende DAP også i 2019 er 

oppført med to konto tilhørende Nedre Eiker Arbeiderparti og en konto tilhørende Svelvik 

Arbeiderparti.  Dette har med sammenslåingen av kommunepartiene å gjøre og kontiene 

burde vært overført til DAP i 2019, da dette er midler som DAP eier. Vi forutsetter at dette 

ordnes i 2020. 

I forbindelse med gjennomgangen har vi merket oss følgende: 

Skattetrekkskontoen (konto 1950) er heller ikke benyttet til innskudd av skylding skattetrekk i 

2019. Skattetrekkene er betalt fra driftskontoen, og det har ikke vært bevegelse på 

skattetrekkekontoen i 2019 bortsett fra et lite rentebeløp. Vi forventer at skattetrekkskontoen 

blir benyttet i 2020 i forbindelse med lønnsavregning og skattetrekk.   

 

Konto 5011 Lønn bystyregruppe inneholder også lønn utbetalt til valgkampmedarbeidere med 

65.196. Dette må sees i sammenheng med konto 7330 Valgkamp hvor lønn til valgkampmed-

arbeiderne er budsjettert. Vi noterer oss også at det er brukt mindre penger til valgkampen 

totalt enn budsjettert. 

 

Vi noterte oss i 2018 at det var betalt for mye kontor-husleie til Folkets Hus og ser at det er 

refundert husleie m.m. med til sammen 26.834 i 2019. Detter er årsak til det positive avviket 

på konto 6300 Husleie, strøm, brensel. 

 

Vi gjentar vår anbefaling fra i fjor om at konto 6820 Aktivitetskonto bør deles opp i flere 

konti, da det vil gi en lettere oversikt over hvilke type kostnader vi har hatt, og det vil også 

kunne være til hjelp ved kommende års budsjettering.   

 

Årets underskudd på -281.984 gir etter vår mening et riktig bilde av DAPs økonomi i og med 

at det i 2019 har vært kommunevalgkamp.  

Som revisorer mener vi at det fremlagte regnskap, resultat og balanse gir en riktig og grei 

oversikt over DAPs økonomiske situasjon og anbefaler at det fremlagte regnskapet får 

årsmøtets godkjenning. 

 



 

Drammen,  5. februar 2019 

 

 

John Axel Carlin     Ellen Flathen 

         revisor          revisor 

         (sign.)           (sign.) 

 

  



Regnskap







Resultat Valgkamp 2019
Budsjett 2019 Regnskap 2019 Resultat

Oppgradering Stand 20 000,00 1 217,00 18 783,00
Facebook/Online annonsering 35 000,00 26 250,00 8 750,00
Servering 10 000,00 30 163,80 -20 163,80
Skolering (servering mm) 10 000,00 8 622,82 1 377,18
Roser 118 500,00 82 818,75 35 681,25
Utvalgsmøter 3 500,00 600,00 2 900,00
Meningsmåling 10 000,00 7 312,50 2 687,50
Trykksaker 60 000,00 111 936,10 -51 936,10
Ansettelse (inkl avgift) 100 000,00 65 195,85 34 804,15
Materiell 40 000,00 56 065,00 -16 065,00
Illustrasjoner og bilder 10 000,00 10 000,00
Diverse 9 000,00 3053,38 5 946,62      
Rest 9 000,00 10 100,40 -1 100,40
Overbudsjettering 50 000,00 50 000,00
SUM 485 000,00 403 335,60 81 664,40



Innkomne forslag til årsmøtet i Drammen Arbeiderparti 
2020 
 

 

Forslag 1:  
Påbud om bruk av refleks for gående 
Forslagsstiller: Jakob J.H. Wang 

 

Hei, 

Jeg ønsker å fremme et forslag til Årsmøte i Drammen Arbeiderparti 

 

Jeg ønsker at man skal få et påbud om at det må bruke refleks på gående, dette gjør at man 
blir mer 

synlig i trafikken både voksne og barn. 

Det skjer årlig mange påkjørsler pga at refkles ikke er brukt. 

Som bil fører skal man alle lysene i orden. Samme på sykkel. Men har ikke påbud på 
gående. 

Dette handler om gående skal være synlig i trafikken. Det mange steder i Drammen og 
resten av Norge 

som ikke tilstrekklig opplyst som gjør det umulig å se at gående hvis man ikke bruker refleks. 

 

Drammen Arbeiderparti går inn snart mulig å innføre påbud om bruk av reflekst. 

Drammen Arbeiderparti ber dette taes opp som forslag i Arbeidsparti stortingsgruppe 
snartest 

med tanke på sikkerhet til gående langs de offenlige veiene. 

 

Styrets innstilling: Styret støtter intensjonen i forslaget, Drammen Arbeiderparti vil oppfordre 
alle gående om å bruke refleks. Påbud støttes ikke. Drammen Ap oppfordrer kommunen til å 
gjennomføre en aksjon for bruk av refleks. 

 

 

 

Forslag 2:  
Fastlegeordningen 
Forslagsstiller: Ole Henrik Krat Bjørkholt 

 

Tema: Legevakt og fastlegeordningen 

 

Bakgrunn: Fastlegeordningen er bærebjelken i det offentlige helsevesenet, og alle andre 
deler av helsevesenet er avhengig av at denne ordningen er stabil og fungerer. I Norge i dag 
er fastlegeordningen i krise, en krise som har bredt seg dramatisk de siste par år, og som 
gradvis er kommet til Drammen. Vi ser erfarne fastleger slutter, kun 9% av nyutdannede 
leger ønsker å være fastlege, og antallet søkere på nyutlyste fastlegehjemler i Drammen har 
sunket dramatisk. Fastlegekrisen har kommet til Drammen, og fastlegene har innstendig bedt 
oss om hjelp. 



Det er primært et statlig ansvar å redde fastlegeordningen fra nasjonal kollaps, men 
kommunene har et stort ansvar for å avhjelpe krisen frem til man finner effektive løsninger 
nasjonalt – noe den borgerlige regjeringen ikke har vist vilje til å gjøre. De er trolig fornøyde 
med den eskalerende privatiseringen og todelingen av helsevesenet som kommer i 
kjølvannet av fastlegeordningens kollaps. 

Gjentatte undersøkelser fra Helsedirektoratet, Trønderopprøret, og nå senest Ernst & Young 
peker på at ordningen er sterkt underfinansiert over tid (1, 2, 3), og at arbeidsbyrden knekker 
ryggen på legene, der gjennomsnittlig arbeidstid har økt fra 48 til 57 timer per uke bare i 
perioden 2012 – 2018. 

De to vesentligste faktorene som forhindrer rekruttering, og som Drammen Kommune og 
Arbeiderpartiet kan gjøre noe med, er arbeidsbelastningen og den sosiale sikkerheten. 

Dette haster kritisk å gjøre noe med, og kan ikke vente. Det burde vært gjort for lenge siden. 

Jeg har derfor to konkrete forslag, som er utarbeidet etter langvarig og grundig dialog med 
de tillitsvalgte blant fastlegene, og som vil ha markant positiv effekt uten å ha en 
uakseptabelt høy kostnad for kommunen: 
 

2A: Forslag 1: 

Årsmøtet i Drammen Arbeiderparti ber om at Drammen Legevakt bemannes med fastansatte 
leger hele døgnet, og at fastlegenes vaktplikt opphører. Dette er gjort i Oslo for mange år 
siden, og er vanlig i større byer over det meste av Europa. 

Drammen Arbeiderparti forutsetter at kommunen og legevakta tilbyr Allmennleger i 
spesialisering (ALISer) å ta de nødvendige legevaktene for å bli spesialist i allmennmedisin, 
per i dag 40 stykker. Dette har kommunen for øvrig også plikt til ihht. Der nye 
spesialiseringsreglene. 

Årsmøtet i Drammen Arbeiderparti ber om at partiets medlemmer i HSO-utvalget og 
kommunestyret straks starter forhandlinger med de øvrige partiene for å få dette vedtatt før 
sommeren 2020, slik at rådmannen pålegges å få dette effektuert slik at bemanningen er på 
plass og vaktplikten opphører senest per 01.01.2021. 

Styrets innstilling: Intensjonene om å ha en best mulig kommunal legevakt støttes. 
Forslaget oversendes Buskerud Arbeiderpartis årsmøte som innspill til sentralt 
programarbeid. 

 

 

2B: Forslag 2: 

Årsmøtet i Drammen Arbeiderparti ber om at drammen Kommune oppretter et sosialt 
sikkerhetsfond for kommunens fastleger, som skal gi økonomisk kompensasjon ved fravær 
grunnet sykdom hos egne barn, eller hos legen selv. Kompensasjonen settes til 8 x 
salærforskriftens timesats i normaltariffen per hele dags fravær, og avkortes forholdsmessig 
ved fravær under en hel arbeidsdag. Kompensasjonen for sykt barn gis inntil 10 dager per 
kalenderår per lege, og kompensasjonen for egen sykdom gis inntil 16 dager per kalenderår 
per lege. 

Drammen Arbeiderparti ber om at det settes av en egen post i kommunalbudsjettet til dette, 
og at det bevilges 5 millioner til dette formålet allerede i 2020, et beløp som kan justeres årlig 
etter behov. 

Årsmøtet i Drammen Arbeiderparti ber om at partiets medlemmer i HSO-utvalget og 
kommunestyret straks starter forhandlinger med de øvrige partiene for å få dette vedtatt før 
sommeren 2020, slik at rådmannen pålegges å få dette effektuert slik at fondet er aktivt fra 
01.08.2020. 

Styrets innstilling: Intensjonene om å ha en best mulig fastlegeordning støttes. 
Forslaget oversendes Buskerud Arbeiderpartis årsmøte som innspill til sentralt 
programarbeid. 



 

 

Forslag 3:  
Topptung kommune og New Public Management 
Forslagsstiller: Ole Henrik Krat Bjørkholt 

 

Tema: Topptung kommune og New Public Management (NPM) 

 

Bakgrunn: Arbeiderpartiet sentralt har tydelig kommunisert at vi skal ta et oppgjør med den 
topptunge og demotiverende styringsmodellen av offentlig sektor, man ofte kaller NPM. Dette 
skal erstattes av en tillitsreform, der man har tillit til at fagfolk gjør jobben sin på en god måte, 
og unngår detaljstyring og detaljert målstyring. Dette gir mer motiverte og effektive ansatte, 
og gjør at man kan prioritere ressursene på «gulvet» - altså der tjenestene utføres, i stedet 
for en rekke ledernivåer som rapporterer til hverandre på måltall som har liten relevans for 
tjenesteyterne eller tjenestemottakerne. 

Drammen kommune har lagt til grunn at kommunen skal styres etter «tillitsbasert ledelse». 

Det er derfor betenkelig og pinlig at man har skapt en svært topptung organisasjon av høyt 
gasjerte ledere på intet mindre enn 4 ledernivåer. 

Dette er åpenbart ikke nødvendig, selv om hver enkelt leder vil ha en naturlig 
selvopprettholdende argumentasjon. 

Når kommunen nå skal spare over 100 millioner i driftsbudsjettet for å få råd til de vedtatte 
investeringene, så bør det kuttes på toppen og ikke på bunnen. Dette er god 
sosialdemokratisk politikk, og vil vekke tillitt hos velgerne – spesielt kjernevelgerne våre. 

 

Forslag: 

Drammen Arbeiderpartis årsmøte ønsker å redusere antall ledernivåer i Drammen kommune 
fra 4 til 3, og pålegger Aps representanter i kommunestyret å arbeide sammen med de andre 
partiene for å få vedtatt dette. Hvilket ledernivå som skal kuttes ut må avgjøres i samarbeid 
med rådmannen, men fortrinnsvis bør direktørnivået fjernes, slik at kommunalsjefene blir 
høyeste ledernivå (under rådmannen) 

Styrets innstilling: Styret viser til formuleringen i partiets program: Aktivt jobbe mot 
unødvendig målstyring og New Public Management. 
Forslaget oversendes til kommunestyregruppa som bes utarbeide en evaluering av dagens 
styreform. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Forslag 4:  
Informasjon om møter 
Forslagsstiller: Jakob J.H. Wang 

 

Hei, 

Jeg vil fremme følgende forslag organisatorisk til årsmøte. 

 

Alle møter som er regi bør man varsle om om det er gruppe møte eller parti relatere møter 
som man som medlem har tale rett og forslag rett. Bør kunne varsle medlemmer. 

Dette har med å øke kunnskapen og politiske engasmentet.   

 

Idag må etterspørre når møter er. 

 

Dette handler om at Drammen og Arbeiderpartiet bør bli mer åpenhet ut mot medlemmer 
som ikke har verv. 

 

Drammen Arbeiderparti mener  

+ alle møter som medlemmer kan møte bør gies beskjed og belyses  om slik at medlemmer 
kan bidra til breiere debatt og kunnskap om ulike emner  

 

+ ingen møter i politiske forum skal være lukket  

 

+ det bør bli en bedre kalender løsning inn mot møter og seminarer.  

 

+ innvolering av innbyggere i politiske møter bli bedre enn i dag. Innbyggere bør komme med 
forslag i politiske møter. Dette handler om at man tar innbyggere på alvor. 

 

 

Styrets innstilling: Forslaget støttes ikke. Styret ser ingen grunn til å endre gjeldende praksis. 
Alle partiets møter er åpne for alle medlemmer, og det sendes innkalling til alle 
medlemsmøter.  Når møtestruktur for gruppemøter er landet, vil gruppemøtene bli kunngjort 
på Drammen APs nettsider.  

 

 

Forslag 5:  
Bruk av bilbelte i lokal busser 
Forslagsstiller: Jakob J.H. Wang 

 

Idag er slik at man ikke har bilbelte på lokal busser. 

En buss veier mye og har stort skade verk  

Hvis en buss bråbremeser så stopper ikke han like fort som en personbil. 

Selv om bussen kjører i max 60 km. Så er skade verket stort. 

 

Drammen arbeiderparti mener - 

 



+ alle busser uansett klasse på buss pga at handler om trafikk forståelse og sikkerhet til 
passasjer. 

 

Det er påbudt i person bil og alle andre kjøretøyer men ikke bybusser. 

Dette er alvorlig og menneske liv kan gå tapt i hverste fall. 

 

+ Drammen arbeiderparti om at alle busser som kjører innfor nye Drammen skal ha bil 
bilbelte uansett klasse. Hvis ikke får dem ikke persontransport i Drammen kommune. 

 

+ Ber Fylkesrådet i Viken følge opp alle by busser i Viken har setebelte uansett klasse.  

 

Styrets innstilling: 

Forslaget støttes ikke. Det er nasjonale retningslinjer som regulerer antall busspassasjerer 
stående og sittende. 

 

 

Forslag 6:  
Opprette flere arbeiderlag i Drammen Arbeiderparti 
Forslagsstiller: Nedre Eiker Arbeiderlag/Terje Johansen 

  

  

Forslag fra Terje Johansen: Opprette flere arbeiderlag i Drammen Arbeiderparti 

Nedre Eiker Arbeiderlag skal arbeide for at det snarest mulig kan startes opp nye arbeiderlag 
i Drammen Arbeiderparti. 

Forslag sendes Drammen Arbeiderparti om at det nedsettes et utvalg på førstkommende 
årsmøte som skal klargjøre og tilrettelegge for dette på de steder der det er ønske om dette. 

 
Styret i Nedre Eiker Arbeiderlag sin innstilling: 

  

Vedtektene beskriver opprettelsen av lag, og det forutsettes at eventuell lagdannelse gjøres i 
henhold til til disse, der det er ønskelig, i hele kommunen. 

  

Saken oversendes som forslag til Årsmøte i Drammen Arbeiderparti. 

 

 

Styrets innstilling: Styret viser til gjeldende vedtekter der opprettelsen av nye lag beskrives.  

Drammen Ap ønsker ikke å gjøre endringer i lagsstrukturen nå, men vil hente erfaringer fra 
2020 før endringer gjøres 

  

  

 

 

 

 

 



Forslag 7:  
Utvidelse av kapasiteten for avløpsrensing i Drammen kommune 
Forslagsstiller: Nedre Eiker Arbeiderlag 

 

Forslag til Årsmøtet i Drammen Arbeiderlag.2020 

Fra Nedre Eiker Arbeiderlag. 
 

Forslag vedr. utvidelse av kapasiteten for avløpsrensing i Drammen kommune. 

 

Nedre Eiker Kommune drøftet over lengre tid behovet for utvidelse av kapasiteten på 
Mjøndalen renseanlegg. Deri ble også drøftet flere lokaliseringsalternativet: 

A. Herstrømøya. Dette forslaget båndlegger og forbruker et viktig friområde langs 

Drammenselva og forslaget møtte sterk motstand. Forslaget ansees i dag som uaktuelt. 

B. Ubebygde arealer ved tidligere vegstasjons i Solbergelva. Disse arealene er i dag 

nedbygget. Åsen Arbeidersamfunn foreslo i saken at Nedre Eiker kommune innledet et 
samarbeid med Drammen kommune om en ny, felles løsning for utvidelse av kapasiteten for 
avløpsrensing i både Nedre Eiker(Mjøndalen renseanlegg), Drammen kommune(Musøya 
renseanlegg), og Lier kommuner(Linnes Renseanlegg). 
 

Forslaget var: 

Nedre Eiker kommune, Drammen, kommune, og Liere kommune bygger nytt felles 
renseanlegg, «Drammen Nord» som fjellanlegg lokalisert i fjell med innslag i egnet område 
ved Brakerøya. 

Alt avløpsvann fra de tre tidligere renseanleggene overføres ved pumpeledninger til 
Renseanlegget Drammen Nord. 

Mjøndalen renseanlegg, Musøya renseanlegg, og Linnes renseanlegg nedlegges etter 
overføring til Drammen Nord. 

 

 

 

Begrunnelse: 

A. Nytt, felles hovedrenseanlegg. 

Utvidelse av rensekapasiteten for Mjøndalen renseanlegg, må ut fra dagens situasjon skje 
ved full ny utbygging, og framtidige krav vil etter det vi vet være et anlegg med både 
mekanisk , kjemisk og Biologisk rensing. Det vil være krevende å finne egnede tomtearealer 
for en slik utbygging i det aktuelle området idag. 

Behovet for å gjøre tiltak på Musøya renseanlegg er en sak som har vært drøftet i mange år 
allerede i Drammen kommune. Det vil ikke være plass til en utbygging til framtidige krav til 
renseteknologi /renseeffekter på Musøya, og overføring til Solumstrand renseanlegg er en 
rekke ganger drøftet og forkastet. 

Liinnes renseanlegg har også behov for omfattende ombygginger for å tilfredsstille framtidige 
krav tilrenseteknilogi/renseeffekter. 

Mjøndalen renseanlegg er det nyeste og mest oppgraderte av de tre anleggene, Musøya- og 
Linnes renseanlegg er anlegg bygget på 1970- 1980 tallet, Alle tre anleggene er bygget med 
mekaniske og kjemiske renseprosesser, det vil si at de alle mangler biologiske rensetrinn 
som vil være et krav i framtidige miljøanlegg. De tekniske løsningene og arbeidsmiljøet i 
anleggene tilfredsstiller heller ikke dagens krav. Avløpsvannet fra det nye sykehuset vil også 
stille ekstra store krav til sikkerhet i renseprosessene. 

B. Lokalisering i fjell ved Brakerøya. 



Ref. Avløpsrenseanleggene- 

Oslo kommune- anleggene «Sentralrenseanlegg Vest(VEAS) samt Bekkelaget renseanlegg. 

Bergen kommune, renseanleggene Knappen og Flesland, m. fler. 

Trondheim kommune, renseanlegg Høvringen. 

Nedre Romerike Avløpsselskap Renseanlegg 2. 

Stavanger kommune, Mekjarvik renseanlegg, og en rekke andre renseanlegg landet rundt. 

Alle anleggene over har en lang driftshistorie bak seg, og det er høstet gode erfaringer fra 
disse. 

Nedre Eiker kommunes renseanlegg i Mjøndalen ligger øverst på en linje langs 
Drammenselva, og vi kan trekke linjen direkte videre nedover til Musøya renseanlegg i 
Drammen, og Linnes renseanlegg i Lier. Denne linjen passerer også tomten til det nye 
sykehusprosjektet på Brakerøya, og vil tangere området for den planlagte «Fjordbyen i Lier 
kommune. 

Det nye sykehuset I Drammen vil ha behov for betydelige mengder steinmasser til 
fundamenterings- og utfyllingsarbeider. Det mest nærliggende vil være å hente denne 
steinen i fjellhall-uttak i Bragernesåsen. Fjordbyen vil også ha stort behov for steinmasser i 
utbyggingsprosjektetene. 

Uttakene til disse prosjektene kan automatisk gi fjellhallvolumer som kan romme et nytt 

«Hovedrenseanlegg Nord» for Drammensregionen, og alle de tre forannevnte anleggenes 

avløpsvolumer kan samles i dette nye hovedrenseanlegget. Å lokaliserer uttakene i fjell ved 

Brakerøya gir minimalt med miljøbelastning av steinmasser på vei i folks nærmiljøer, og korte 
transportlinjer gir lav risiko for trafikkulykker. 

Å etablere dette nye hovedrenseanlegget som et tvillinganlegg til Solumstrand renseanlegg 
gir dermed en rekke fordeler. 

Tiltaket Renseanlegg Drammen Nord vil kunne behandle alt av dagens tilførsel av 
avløpsvann til Drammenselva fra Nedre Eiker og Drammen kommuner, samt framtidige 
utslipp til Linnes og fra 

Fjordbyen. Totalutslippet fra alle tre anleggene kan gis fullverdig rensing og føres ut til dypt 
vann i Drammensfjorden som er en betydelig mer robust resipient. 

Vi kan med med dette tiltaket virkelig oppfylle ønsket om ren elv og fjord for våre nærmiljøer. 

Legges tilførselsledningen fra Mjøndalen, Musøya og Linnes som senkeledning i elva/ 
fjorden vil det alt vesentligste av graving i gater og andre by/boligområder kunne unngås. 
Dette gir betydelig forenkling for hele fellesprosjektet, og store besparelser for alle tre 
kommunene. 

 

Vi vil tilslutt peke på at sluttutslippene fra de tre nevnte anleggene går via elva til 
Drammensfjorden,eller direkte i fjorden i dag, og en framtidig lokal videreføring av disse 
anleggene vil gi utslipp på samme måte, selv om rensingen blir bedre. Endelig gjelder at 
lokale tiltak på Musøya og Linnes må ansees som uaktuelle når full utbygging av Brakerøya 
med sykehus etc, samt utbygging av Fjordbyen iverksettes. 

Renseanlegg Drammen Nord vil dermed være en løsning som gir et garantert bedre 
totalresultat, både miljømessig for elva og fjorden, og økonomisk for Drammen og Lier 
kommune. 

Renseanlegg Drammen Nord vil gi svært gode muligheter for å produser biogass fra 
slammet for drift av kjøretøyer og andre energiformål. Dette oppnås ikke med lokale 
utbyggingstiltak. Drammen kommune har etablert gode løsninger for sluttbehandling av 
slammet fra renseprosessene på Lindum, og overføring av slam kan med fordel skje til 
Lindum. 

Forslag til vedtak: 



Nedre Eiker Arbeiderlag anbefaler Drammen Arbeiderparti å fremme forslag om at det 
utredes et prosjektalternativ, «Hovedrenseanlegg Drammen Nord», som en erstatning for 
anleggene Mjøndalen renseanlegg, og videre Musøya renseanlegg og Linnes renseanlegg. 
Hovedrenseanlegg Drammen Nord vurderes plassert i fjellhall i Bragernesåsen, i forbindelse 
med uttak av steinmasser til det nye sentralsykehuset og Fjordbyen. 

 

Styrets innstilling: Styret støtter forslaget og anbefaler at forslaget vedtas og oversendes 
kommunestyregruppa 

 

Forslag 8:  
Vedlikehold av veilys på fylkesveier 
Forslagsstiller: Thor Sigurd Syvaldsen 

 

Vedlikehold av veilys på fylkesveier har til nå blitt betalt av kommunene, dette ble derfor 
oppsagt av alle kommunene i hele Drammensregionen 1.mai 2019. Denne oppsigelsen vil 
ikke fylkeskommunen godta. For tidligere Drammen og Nedre Eiker utgjør dette ca. 1mill. 
Denne millionen trenger vi til helt andre formål. Veiloven §20 sier at det er veieier som skal 
stå for drift og vedlikehold av veinettet, veilys er etter min mening en del av dette. Riksveier 
er Statens anvar, fylkesveier er fylkeskommunens ansvar og kommunale veier er 
kommunens ansvar. Jeg forslår derfor at Drammen arbeiderparti forlanger at 
fylkeskommunen selv tar kostnaden med vedlikehold av veilyset på fylkesveiene og ikke 
bare sender regninga til kommunen. 

 

Styrets innstilling: Styret støtter forslaget og anbefaler at forslaget vedtas og oversendes 
kommunestyregruppa 

 

 

Forslag 9:  
Oppgradering av eksisterende vannkraft 
Forslagsstiller: Thor Sigurd Syvaldsen 

  

Fornybar energi er blant annet at energisystemet er avgjørende i overgangen til 
lavutslippssamfunnet. Siden 98 prosent av kraftproduksjonen i Norge i dag er allerede 
fornybar og utslippsfri, blir hovedoppgaven i Norge å ta vår fornybare kraft bedre i bruk for 
økt verdiskapning og reduserte utslipp. En offensiv strategi for  oppgradering av bestående 
norsk vannkraft vil være en vesentlig ressurs i dugnaden for reduksjon i klimautslipp, og ikke 
minst økt sysselsetting i bransjen og i leverandørindustrien. I Norge er det anslått at det er 
et  potensial i opprustning og rehabilitering av eksisterende norske kraftverk opp mot 20-30 
TWh. Det tilsvarer 15-20 prosent produksjonsøkning i eksisterende vannkraftverk med 
minimale naturinngrep. 

I Norge har vi en rekke særskatter for kraftbransjen som gjør prosjekter som er lønnsomme 
før skatt ulønnsomme etter skatt. Sverige har rammebetingelsen for vannkraften blitt 
vesentlig forbedret de siste årene , og konkurranseulempene for norske 
kraftverkinvesteringer blitt ytterlige forsterket. 

For å sikre en normalavkastning på investeringer i vannkraft, forelår jeg at vi går tilbake til 
skattereglene som gjalt fram til 2007. Det betyr skjermingsfradrag (friinntektsrenten) bør 
være risikofri rente pluss 4 prosentpoeng risikopåslag. Dagens rammebetingelser for 
kraftbransjen med svært lav friinntektsrente i grunnrenteskatten, medfører at 
samfunnsøkonomiske og miljøvennlige svært attraktive prosjekter for utvidelse av 
eksisterende vannkraftproduksjon ikke realiseres. 



 

Styrets innstilling: Styret støtter forslaget og anbefaler at forslaget vedtas og oversendes 
Buskerud Arbeiderparti for behandling på landsmøtet. 

 

Forslag 10:  
Gratis parkering 
Forslagsstiller: Drammen Arbeiderlag 

  

Forslag: Drammen Arbeiderparti ønsker å forlenge gratisparkering på de kommunale 
parkeringshusene på Bragernes og Strømsø. 

  

Begrunnelse: Drammen Arbeiderparti er positiv til gratisparkering i byens parkeringshus på 
ettermiddag og fra kl 12 lørdag. Innføringen av gratis parkering har vært en suksess og blitt 
tatt godt imot av næringsdrivende i sentrum og blant innbyggerne. Sirkulasjonen på 
parkeringsplassene i parkeringshusene tilsier at tilbudet blir benyttet og verdsatt. Dette vil 
sammen med andre tiltak som blant annet billigere kollektivtransport, ulike nisjebutikker, 
arrangementer som Bondens marked og andre arrangementer sørge for at sentrum ikke er 
folketomt og at det er liv laga for sentrumshandel. 

Drammen Arbeiderparti vil stille seg positiv til en forlengelse av gratisparkering hvis det blir 
en politisk behandling i løpet av kommende kommuneperiode. 

 

Styrets innstilling: Styret støtter forslaget og anbefaler at forslaget vedtas og oversendes 
kommunestyregruppa for videre oppfølging. 

 

Forslag 11:  
Æresbevisning 
Forslagsstiller: Drammen Arbeiderlag 

  

Forslag: Drammen Arbeiderlag ønsker at Drammen Arbeiderparti innfører en tradisjon hvor 
kommunepartiet deler ut æresbevisning til medlemmer med lang og tro tjeneste. Medlemmer 
med 20 års medlemskap skal ha bronse medlemsnål 

eller platte med bronsekant i treramme. Medlemmer med 30 års medlemskap skal ha sølv 
medlemsnål eller platte med sølvkant i treramme og medlemmer med 40 års medlemskap 
skal ha gull medlemsnål eller platte med gullkant i treramme. Medlemmer med 50-60 og 70 
års medlemskap i Arbeiderparti skal ha diplom. 

  

Begrunnelse: Årsaken til forslaget er at det gjennom tidene er praktisert ulikt i de tidligere 
lagene som tilhørte det gamle Drammen Arbeiderparti på hvem som utdelte æresbevisning. I 
og med vi nå har dannet et nytt kommuneparti bør ansvaret legges til Drammen Arbeiderparti 
slik at det er felles ordning for alle medlemmer i Drammen Arbeiderparti uavhengig av hvilket 
lag man tilhører. Drammen Arbeiderparti bør ha dette som årlig tradisjon å hedre medlemmer 
med langt medlemskap 

 

Styrets innstilling: Styret støtter forslaget. 

 

 

 

 



Forslag 12:  
Vedtekter 
Forslagsstiller: Odd Røren 

 
Leder Tonje Enersen bes avklare sin innstilling til å avvike fra vedtektene, bland annet 
postene valg og innkommende forslag for årsmøter i regi av kommunepartiet. Det bes også 
om at de paragrafene som ble benyttet i denne retningen under det siste årsmøtet i Nedre 
Eiker arbeiderparti blir redegjort for og hvis de er relevante tas de inn i vedtektene for 
Drammen arbeiderparti. 

 

Styrets innstilling: Drammen Arbeiderparti har ikke fraveket vedtektene.  

Forslaget støttes ikke. Leder gjør rede for dette i årsmøtet.  

 

Forslag 13:  
Skille ut Nedre Eiker som egen kommune 
Forslagsstiller: Odd Røren 
 
Drammen arbeiderparti begynner straks på prosessen med å skille ut Nedre Eiker som egen 
kommune. 
Begrunnelsen for dette er at hele prosessen for sammenslåinga har blitt ført på uriktig 
grunnlag og feil informasjon, samt at det var brudd på partiets program som var lagt fram i 
valg, jfr.vedtektene. 

 

Styrets innstilling: Forslaget støttes ikke.  

 

Forslag 14:  
Forbud mot eksport av biler med avfall og annet løsøre 
Forslagsstiller: Gard Hofsvang 
 

Forslag:  

 

• Det vedtas et forbud mot eksport av biler som veier med en 100 kg over registrert 
vekt. 

• Det vedtas et generelt forbud mot eksport av personbiler og varebiler som er eldre 15 
år. Veterankjøretøy skal unntas fra forbudet. 

Begrunnelse: 

 

Bakgrunnen for forslaget kommer som følge av stor utenlandseksport av eldre biler med det 
formål å eksportere ulovlige hvitevarer og annet avfall som avdekt i Brennpunkt sin 
dokumentar «søppelsmuglerne». 

 

Styrets innstilling: Styret støtter det første kulepunktet, kulepunkt to må utredes nærmere. 

 

 

 

 

 



 

Forslag 15:  
Et organisert arbeidsliv er nødvendig 
Forslagsstiller: Gard Hofsvang 
 

Forslag:  
 

Når kommunen skal kjøpe tjenester fra private leverandører skal samtlige avtaler som inngås 
med bedrifter som ikke er bundet av tariffavtaler begrunnes og fremlegges kommunestyret til 
orientering. 

 

Begrunnelse: 
 

Kommunen bruker årlig millioner av kroner på kjøp av nødvendige tjenester fra privat 
næringsliv. Beklageligvis så inngår kommunen av ulike årsaker også avtaler med flere 
bedrifter uten tariffavtaler. 

Det vil på nåværende tidspunkt ikke være mulig å kjøpe alle nødvendige tjenester fra 
bedrifter med tariffavtaler og seriøse arbeidsforhold, men da må vi sikre at kommunestyret 
og offentligheten gjørs oppmerksom på når dette skjer. Slik at vi i fremtiden kan bidra til at 
dette endres. 
 
 

Styrets innstilling: Styret støtter intensjonen i forslaget og viser til partiprogrammet punkter 
vedrørende å sikre et ryddig arbeidsliv. Forslaget foreslås oversendt til det nye styret for 
videre behandling.  

 

Forslag 16:  
Tillitsreform NAV 
Forslagsstiller: Gard Hofsvang 
 

Forslag:  

 

Det nedsettes et offentlig utvalg som skal gjennomgå NAVs instrukser og relevant lovverk 
med den hensikt å gjøre det lettere for saksbehandlere i NAV å utøve skjønn i enkeltsaker 

 

Begrunnelse: 

 

En av NAV sine primæroppgaver er å yte bistand innbyggere som har behov for hjelp, støtte 
eller veiledning. Dessverre opplever ikke alle at NAV er en støttespiller når tar kontakt med 
etaten. Dette må vi som bevegelse bidra til å endre.  

 

Styrets innstilling: Forslaget støttes og oversendes Buskerud Arbeiderparti. 

 
 

 

 

 



Forslag 17:  
Like konkurransevilkår for servicebransjen i Drammen 
Forslagsstiller: Gard Hofsvang 

Forslag: 

Følgende oversendes kommunestyregruppa til politisk behandling i kommunestyret: 

• Kommunestyret ber rådmannen utrede muligheten for å legge inn krav om 

dokumentasjon på minstelønn ihht. gjeldende forskrifter som vilkår for 

utsendelse og evt. fornyelse av skjenkebevilling. 

• Kommunestyret ber rådmannen vurdere muligheten for at brudd på forskrift 
om allmengjorte tariffer kan utløse prikkbelastning. 

• Kommunestyret ber rådmannen utrede muligheten for å legge inn krav om 
dokumentasjon på minstelønn ihht. gjeldende forskrifter som vilkår for 
utsendelse og fornyelse av serveringsbevilling gis.  

• Kommunestyret ber rådmannen særskilt utrede muligheten for å kreve 
dokumentasjon på minstelønn ihht. gjeldene forskrifter ved fremleggelse av 
annen dokumentasjon ihht. serveringslovens §8 annet ledd. 

• Kommunestyret ber rådmannen om å vurdere muligheten for at brudd på 
forskrifter om allmengjorte tariffer kan utløse suspensjon og/eller tilbakekalling 
av bevilgning. 

 

• Utredningene bes forelagt det næringslivsutvalget for behandling forut videre 
behandling i kommunestyret. 

Begrunnelse: 

 

I Drammen kommune finnes det i dag utallige bedrifter som bedriver, serveringsvirksomhet, 
overnattingsvirksomhet, cateringsvirksomhet og lignende. Samtlige av disse bedriftene er i 
dag pliktige i å følge en rekke lover og forskrifter. Deriblant arbeidsmiljøloven og forskrift om 
allmengjøring av tariffavtale for overnattings-, serviserings- og cateringvirksomheter også 
kjent som Riksavtalen. 

De nevnte lovverk og forskrifter er noe som arbeiderbevegelsen har kjempet frem til fordel for 
arbeidsfolk. Dessverre ser vi i dag at både arbeidsmiljøloven og allmengjøringsforskriften 
utfordres av useriøse aktører i lokalsamfunnet. Noe som igjen fører til en 
konkurransevridning som aktivt utkonkurrerer de seriøse aktørene lokalt. 

Det finnes lokalt ansatte i overnevnte bransjer som ikke får utbetalt sin lovpålagte 
minstelønn, som må jobbe både lengre og mer enn lovverket tillater og som ikke får sin 
lovpålagte hvile mellom arbeidsøkter. Dette vil vi i Arbeiderpartiet til livs. 

Dessverre så ser vi at Arbeidstilsynet som er satt til å føre tilsyn på området stadig får tilført 
flere arbeidsoppgaver, men samtidig også færre ressurser. Når regjeringen ikke stiller opp, 
er det vår plikt lokalt å sikre et seriøst og organisert næringsliv til fordel for både kapitaleiere 
og arbeidere. 

Arbeiderbevegelsen har i over hundre år kjempet for å bedre arbeidsfolk sine kår og få 
steder i landet har stoltere felles historie enn i vår kommune.  

 

Styrets innstilling: Intensjonene i forslaget støttes og bør ses i sammenheng med andre 
områder som også er allmenngjort. Forslaget oversendes kommunestyregruppa for videre 
behandling. 

 

 

 



Forslag 18:  
En solidaritetsreform 
Forslagsstiller: Gard Hofsvang 

Forslag:  

 

Momsinntekter som andel av statsbudsjettet må kraftig reduseres og inntektene fra skatt på 
inntekt og formue økes tilsvarende i progressiv takt. Dette for å sikre en mer solidarisk 
byrdefordeling av velferdsstaten til fordel for arbeidsfolk flest. 

 

Begrunnelse: 

 

I statsbudsjettet for 2019 er statens inntekter på hele 1430 milliarder kroner. Beklageligvis 
kan ikke budsjettet sies å være omfordelende når forskjellene øker samtidig som flate 
avgifter slik som merverdiavgiften står for hele 43 milliarder mer i inntekter enn totalbeløpet 
for innkrevd skatt. 

Det er derfor på tide med en solidaritetsreform som sikrer en storstilt omfordeling av 
storsamfunnets verdier og en kraftig reduksjon av avgiftstrykket. 

 

 

 
 
 
 
 

Kilde: Regjeringen.no 

 

Styrets innstilling: Styret støtter intensjonene om et rettferdig skatte og avgiftssystem. 
Dette vil være en naturlig del av programprosessen frem mot neste stortingsvalg. 
Forslaget oversendes årsmøtet i Buskerud Arbeiderparti.   

 

 

 

 

 



Forslag 19:  
Skogvern 
Forslagsstiller: Jakob J.H. Wang 

Med tanke på brannene som har herjet på på south West i Australia der sjelden etter har 
forsvunnet. 

 

Drammen har mye skog og grønt om område i nye kommunen som kan gå tapt ved 
skogbrann. 

 

Drammen Arbeiderparti  

 

+ Ber Drammen kommune sette i gang en prosess om hva som skog og grønt område som 
bør ferdes av riksankvaren 

+ Drammen har mange steder om ikke bør røres på pga skogs område har sjelen fugl og 
plante art som kun finnes i Drammen og da bør Drammen kommune starte en 
prosess  umiddelbart  

 

Mvh 

Jakob Jilani Habib Wang  

 

Styrets innstilling: Forslaget støttes ikke fordi skogvern blir fulgt opp av miljøvernavdelingen 
hos fylkesmannen. 

 

Forslag 20:  
Gatebelysning 
Forslagsstiller: Jakob J.H. Wang 

 

I dag har mange gater i Drammen som har vei belysning men belysning er ikke sterk nok 
som gjør at det går trafikk sikkerheten løs. 

 

Mange av disse veiene er skole veier uansett om er fylkesveg eller kommunal vei. 

Kommunen har regulering ansvar. Dagens vei belysning er alt for dårlig over hele Drammen. 

 

Drammen Arbeiderparti  

 

+ vei belysning i Drammen kommune bør oppgradere umiddelbart, dagens lys holder mål. 

 

+ alle kommunale gater bør være godt opplyst på kveld og natt tid siden det blir fort mørk 
med ferdsel sikkerhet. 

+ Drammen Arbeiderparti ber Viken Arbeiderparti priotere vei belysning på det fylkes veger. 
Dette haster for det er langt under parti 

+ Kommunen skal sørge for at folk/myke trafikanter kan feders trygt rundt om i kommunen. 
Dette må Drammen bystyre følge mer opp enn det er gjort i dag. 

 

Mvh 

Jakob Jilani Habib Wang  



 

Styrets innstilling: Drammen kommune har de siste årene gjennomført en betydelig 
oppgradering av armaturene for å få ned strømforbruket. Forslaget støttes ikke. 

 

 

Forslag 21:  
Tidlig innsats for alle barn 
Forslagsstiller: Drammen AUF 

Drammen Arbeiderparti vil ha en kunnskapsskole for alle barn og unge i hele landet. 
Barnehagen, skolen og SFO skal gi en god ramme for allsidig utvikling for alle barn. Så å si 
alle barn går i barnehage og på skole, men på fritiden er det store forskjeller mellom barn. 
Drammen Arbeiderpartiet ønsker å styrke og fornye skolefritidsordningen (SFO) for alle barn 
i hele landet. 

Ifølge Meld. St. 6 (2019-2020) om tidlig innsats er det store variasjoner i SFO-tilbudet på 
tvers av kommuner og skoler. SFO har i dag heller ikke de samme kravene til kompetanse 
som skolen og barnehagen har. På landsbasis står 18% av elevene på 1. trinn utenfor SFO-
tilbudet, og andelen øker for hvert trinn. 

Drammen Arbeiderparti ønsker å styrke kvaliteten på SFO-ordningen og sørge for at 
ordningen inkluderer flere barn, slik at flere barn får leke og lære også utenfor skoletid. 
Drammen Arbeiderparti ønsker å gjennomføre en barnereform der SFO gjøres om til en 
aktivitetsskole (AKS) ved at det utarbeides en ny nasjonal rammeplan som erstatter dagens 
rammeplan for SFO. 

En ny innsats overfor SFO/AKS bør også kombineres med andre sektorpolitiske mål. Derfor 
ønsker Drammen Arbeiderparti at aktivitetsskolen skal ha et gratis måltid og at 
aktivitetsskolen skal samarbeide med idretten, frivilligheten og kulturskolen for å gi barna en 
mangfoldig og opplevelsesrik hverdag. 

Den nasjonale evalueringen av SFO viser at 30-40 % av foreldrene som tar barna ut av SFO, 
oppgir som grunn at tilbudet er for dyrt. Drammen Arbeiderpartiet mener at SFO/AKS skal 
være en del av det helhetlige tilbudet for barn. På sikt må derfor aktivitetsskolen bli gratis for 
alle på 1. til 4. trinn i alle kommuner. 

 

Drammen Arbeiderparti mener at: 

• Utvikle en nasjonal rammeplan for aktivitetsskole som erstatter dagens rammeplan 
for SFO 

• Styrke kompetansen til de ansatte i SFO-ordningen 

• Sørge for et gratis måltid i aktivitetsskolen i tråd med nasjonale kostholdsråd 

• Gradvis innføre gratis deltidsplass i aktivitetsskole/SFO på 1.-4. trinn i alle kommuner 

• At SFO/AKS skal samarbeide med idretten, frivilligheten og kulturskolen 

• At SFO/AKS skal brukes som virkemiddel i integreringspolitikken og støtte oppunder 
barnas språkutvikling 

 
 
 
Styrets innstilling: Styret støtter intensjonene i forslaget. 
Dette vil være en naturlig del av programprosessen frem mot neste stortingsvalg. 
Forslaget oversendes årsmøtet i Buskerud Arbeiderparti.   

 

 

 



Forslag 22:  
ICAN Cities Appeal 
Forslagsstiller: Drammen AUF 

 
Atomvåpen er en eksistensiell trussel mot oss alle. Konsekvensene ved bruk av atomvåpen 
er katastrofale. De menneskelige lidelsene og miljøødeleggelsene er enorme. Av den grunn 
ble FNs atomvåpenforbud vedtatt av 122 land i juli 2017. Nobelkomiteen har anerkjent 
atomvåpenforbudet som «et viktig, kanskje avgjørende, skritt på veien mot en atomvåpenfri 
verden». Norge er blant et mindretall av FNs stater som ikke har vært med å vedta et forbud 
mot atomvåpen. Vi bør ta grep for å avskaffe dette masseødeleggelsesvåpenet en gang for 
alle. 

ICAN inviterer norske byer og lokalsamfunn til å markere sin støtte til FNs atomvåpenforbud. 
Gjennom ICAN Cities Appeal kan norske byer bidra til å øke presset på nasjonale 
myndigheter til å bli del av forbudstraktaten. Byer som Washington DC, Manchester, Los 
Angeles, Sydney og Madrid er del av appellen. I Norge har allerede 18 byer og kommuner, 
deriblant Oslo, Bergen, Trondheim og Tromsø blitt med, men altså ikke Drammen, så langt.. 

Appell teksten i ICAN Cities Appeal er følgende: «Byen vår er dypt bekymret for den alvorlige 
trusselen som atomvåpen utgjør mot lokalsamfunn verden over. Vi mener at innbyggerne 
våre har rett til å leve i en verden fri for atomvåpen. Enhver bruk av atomvåpen, enten 
bevisst eller på grunn av feil eller uhell, vil ha katastrofale, om- fattende og langvarige 
konsekvenser for mennesker, samfunn og miljø. Derfor støtter vi FN-traktaten som forbyr 
atomvåpen, og oppfordrer den norske regjeringen til å bli del av avtalen.» 

  

 

Derfor vil Drammen Arbeiderparti: 

• At Drammen skal bli en del av ICAN Cities Appeal og vedta appell teksten: «Byen vår 
er dypt bekymret for den alvorlige trusselen som atomvåpen utgjør mot lokalsamfunn 
verden over. Vi mener at innbyggerne våre har rett til å leve i en verden fri for 
atomvåpen. Enhver bruk av atomvåpen, enten bevisst eller på grunn av feil eller 
uhell, vil ha katastrofale, om- fattende og langvarige konsekvenser for mennesker, 
samfunn og miljø. Derfor støtter vi FN-traktaten som forbyr atomvåpen, og oppfordrer 
den norske regjeringen til å bli del av avtalen.» 

Styrets innstilling: Styret har delte meninger om saken og saken legges derfor frem uten 
innstilling. 

 

Forslag 23:  
Et krafttak for naturen 
Forslagsstiller: Drammen AUF 

Uerstattelig natur og biologisk mangfold forsvinner i et voldsomt tempo. Forskere regner med 
at arter blir utryddet mellom hundre og tusen ganger raskere enn det som er naturlig. 
Menneskelige inngrep i naturen har stor ødeleggende effekt på det biologiske mangfoldet, 
det forstyrrer økosystemet og setter naturen i ubalanse. 

Gjennom internasjonale avtaler har vi tidligere forpliktet oss til å stanse tapet av 
naturmangfold fra 2020, mens Stortinget har gått inn for at 15 % av tidligere ødelagt natur 
skal restaureres innen 2025. Likevel ser vi i dag at vi har en regjering som ikke tar ansvar for 
vårt felles naturmangfold. Skal disse ambisiøse målene nås må vi handle raskt og kraftfullt. 
Derfor må miljøforvaltningen styrkes slik at politikk blir til handling. 

Tap av biologisk mangfold kan få enorme konsekvenser og er en av de største utfordringene 
vi står overfor. Derfor mener Drammen Arbeiderparti at målene må skjerpes ytterligere. Over 
4000 arter står på̊ den norske rødlista over trua arter, hvorav over 1000 er kritisk eller sterkt 
truet. I dag har vi bare tretten arter som har status som prioritert art. Drammen Arbeiderparti 



mener at Norge bør ta et ansvar for å gjennomføre sine forpliktelser for å hindre 
ødeleggelsen av det biologiske mangfoldet, og mener derfor antall prioriterte arter må økes 
til rundt 400 innen 2025. 

  

Drammen Arbeiderparti vil: 

- Bevilge en milliard over statsbudsjettet for å sikre norsk naturmangfold. 

- Målet om restaurering av ødelagt norsk natur økes til 20 % innen 2025 

- Styrke kartleggingen av norsk natur og ferdigstille et økologisk grunnkart innen 2025 

- Bevaring av myr og våtmark 

- Øke antall prioriterte arter til ca. 400 innen 2025, samt øke antall utvalgte naturtyper til rundt 
50 

- Økt innsats mot fremmede arter 

- Vern av mer sårbar natur 

- Følge opp anbefalinger fra grønn skattekommisjon 

- Øke støtten til internasjonalt miljøarbeid 

Styrets innstilling: Styret støtter intensjonene i forslaget. 
Dette vil være en naturlig del av programprosessen frem mot neste stortingsvalg. 
Forslaget oversendes årsmøtet i Buskerud Arbeiderparti.   

 

Forslag 24:  
Flere mannlige helsesykepleiere 
Forslagsstiller: Drammen AUF 

 

Få flere mannlige helsesykepleier 

Forslagsstiller: Drammen AUF 

Vi i Drammen Arbeiderparti vil få inn flere mannlige helsesykepleier på skoler. Vi i Drammen 
Arbeiderparti mener man burde få flere mannlige helsesykepleier på alt fra Barneskoler til 
Videregående skoler. Det kan bli vanskelig for gutter å snakke om enten følelser eller 
puberteten til da en kvinnelig helsesykepleier. Det fint å ha noen gutter kan snakke med. 

 

Drammen Arbeiderparti ønsker å: 

- Støtte mannlige helsesykepleier i form av å gi dem lettere jobb. 

- Gi fokus på mannlige helsesykepleiere på skoler i Drammen. 

- Kreve at alle skoler i Drammen Kommune skal prøve å få en kvalifisert mannlig 
helsesykepleier så raskt som mulig på hver barneskole til videregående. 

- Få flere gutter inn i helsefag for å dekke behovet for mannlige helsesykepleiere 

 
Styrets innstilling: Styret støtter intensjonene i forslaget, men konsekvensene av 
strekpunktene må utredes nærmere.  
Forslaget oversendes kommunestyregruppa for videre oppfølging. 
 

Forslag 25:  
Forby innkjøp av tjenester og produkter fra bosettinger på okkupert 
område 
Forslagsstiller: Drammen AUF 

Verdenssamfunnet spiller et dobbeltspill når vi på den ene siden erklærer de israelske 
bosettingene på palestinsk område for ulovlig, og samtidig velger å handle med 



okkupantene. Nå viser Irland vei for å knytte økonomiske sanksjoner til kritikken. Det er helt 
naturlig at Norge følger etter. 

Israelske bosettinger på okkupert palestinsk område er folkerettsstridige, og anerkjennes 
ikke som en del av Israel av Norge, EU eller FN. Handel med israelske bosettinger bidrar til å 
støtte opp om en folkerettsstridig situasjon. 

Drammen Arbeiderparti mener Norge må forby import og salg av varer og tjenester fra 
okkuperte områder. Bosettinger er klare brudd på folkeretten, og gjennom å drive handel 
med varer og tjenester fra slike områder, bidrar man økonomisk til folkerettsbruddene. 

De israelske bosettingene er i strid med Genévekonvensjonen artikkel 49 og resolusjoner fra 
FNs sikkerhetsråd. Likevel får de lov å vokse hver eneste dag. 

Irlands parlament vedtok et lovforslag som forby import og salg av varer fra områder som 
verdenssamfunnet anerkjenner som okkuperte. Norge kan bidra på samme måte, og dermed 
legge økonomisk press for å få okkupasjonen til å opphøre. 

 I desperate forsøk på holde makten har statsminister Netanyahu lovet å okkupere hele 
Vestbredden. Okkupasjon er blitt en politisk mynt for å vinne valg. Mennesker som lever 
under konstante folkerettsbrudd er taperen. 

Kommune- og bystyrene i Norge kan vedta at de ikke skal kjøpe inn varer fra okkuperte 
områder. Kommuneøkonomien i Norge er enorm, og er en stor markedsfaktor. Norske 
kommuner må bruke makten de har til å bidra i kampen for et fritt Palestina. 

Frem til forbud mot innkjøp av tjenester og produkter fra bosettinger på okkupert område 
innføres, bør det innføres en obligatorisk merkeordning av bosettervarer, slik at det klart 
fremkommer om varer er produsert i ulovlige bosettinger, i tråd med EUs ”Interpretative 
Notice on indication of origin of goods from the terretories occupied by Israel since June 
1967”. 

  

Drammen Arbeiderparti vil: 

• Forby handel fra okkupert territorium etter modell fra Irlands parlamentsvedtak 

• Innføre kommunal boikott av varer produsert på okkupert jord 

• Frem til forbud er innført, kreve en obligatorisk merkeordning av bosettervarer 

 
 
Styrets innstilling: Styret støtter intensjonene i forslaget med tanke på israelske bosettinger, 
men konsekvensene av strekpunktene må utredes nærmere.  
Forslaget oversendes Buskerud Arbeiderparti for videre oppfølging. 

 

Forslag 26:  
Utjevningskrav i kampen mot økte forskjeller 
Forslagsstiller: Drammen AUF 

 

Vedtak – Drammen Arbeiderparti vil: 

• Øke formuesskatten til 2013-nivå. 

• Kontantstøtten fjernes og pengene øremerkes til gratis barnehage fra 2 år. 

• Ha gratis skolemat ved alle grunnskoler og videregående skoler. 

• At alle norske kommuner skal ha utstyrslager for utlån av sportslig utstyr slik at flere 
skal ha råd til å delta i organisert idrett. 

• At alle norske kommuner skal tilby fritidsklubber, ungdomshus eller lignende åpne 
møteplasser for ungdom som oppleves relevant og bidrar til sterkere fellesskap, økt 
livskvalitet og økt mestring. 

 



Begrunnelse: 

Som sosialdemokrater er kampen mot økte forskjeller mellom folk en av de viktigste 
kampene vi tar. Vi tror på en fremtid for alle, der alle er like mye verdt. Uansett hvem du er, 
hvor du kommer fra eller hvor mye penger foreldrene dine har, så skal du ha muligheten til å 
lykkes. Etter 6 år med Frp- og Høyre-regjering har vi et samfunn med økende ulikhet mellom 
de som har mest fra før og de som har minst. 

Noe av det som gjør Norge til det flotte landet å bo i, er at vi har små forskjeller mellom folk. 
Land med små forskjeller er bedre å bo i for alle. Små forskjeller fører til mindre kriminalitet, 
høyere levealder, bedre utdanningsnivå og høyere sosial mobilitet. Små forskjeller er 
dessuten bra for økonomien som helhet. Samtidig ser vi en samfunnsutvikling der forskjellen 
mellom de som har lite og de som har mye vokser fortere enn noen ganger før. 

Tidlig i 2019 sa Statistisk Sentralbyrå at Norge for første gang i historien ikke er et 
likhetssamfunn. Norges 10% rikeste eier over 60% av all formuen vår, samtidig som andelen 
barn under 18 år som lever i familier med vedvarende lavinntekt har tredoblet seg siden 
2001. Skal vi ha et samfunn der vi lykkes, kan vi ikke akseptere at ulikhetene i Norge 
fortsetter å utvikle seg på samme måten som den utviklingen vi har sett de siste 20 årene. 
Ulikhet skaper et samfunn med større forskjeller, større avstand mellom folk, mindre tillit og 
flere som faller utenfor fellesskapet. 

Når vi vet at dårlig råd går i arv og fører til lav sosial mobilitet, kan vi ikke sitte stille og se på 
at det skjer. Med stadig høyere makspris i barnehagen, idrett som fordyrer seg, færre 
fritidsklubber og en galopperende boligprisvekst der bolig har utviklet seg til å bli et 
investeringsobjekt fremfor et hjem, er det på tide å ta grep. Drammen Arbeiderparti mener 
løsningene er basert på vårt prinsipp om at vi skal universelle ordninger i velferdsstaten, som 
alle får ta del av uavhengig av økonomi. 

Hver eneste dag møter 14% av alle skolebarn i den norske skolen opp på skolen uten 
matpakke. Det tilsvarer over 50 000 barn som må gå gjennom skoledagen på tom mage. Å 
sørge for at barn spiser sunn mat i løpet av skoledagen er noe av det mest effektive vi kan 
gjøre for folkehelsa og for utjevning av sosiale forskjeller. Studier har vist at frokostinntak kan 
ha positiv effekt på skoleprestasjoner, blant annet på kognitiv funksjon, konsentrasjon og 
akademisk prestasjon. Skolemat er dermed bra både for sosial utjevning og godt 
læringsutbytte. 

Dagens kostnader knyttet til idrettsdeltakelse og fysisk aktivitet er altfor høye. Undersøkelser 
viser at en aktiv 14-åring som spiller fotball eller håndball aktivt kan ende med å bruke rundt 
20 000 kroner i året på lisens, utstyr, reiser, klubbmedlemskap og andre avgifter for 
deltakelse. Drammen Arbeiderpartiet mener at dette bidrar til å skape sosial ulikhet i 
ungdomsidretten og dermed et klasseskille mellom folk som har råd til å drive med idrett og 
folk som ikke har det. 

Fritidsklubber som møteplass for ungdom skaper en arena der ungdom fra ulike 
vennegjenger kan treffes og bli kjent med hverandre. Ungdom som vokser opp i familier med 
dårlig råd oppgir et ønske om fritidsklubber eller et sted der de kan møte andre ungdommer 
utenfor hjemmet. Ved å ha et krav om fritidsklubber i alle norske kommuner, unngår en at det 
er tilfeldig hvilke ungdommer som får et godt fritidstilbud, men sikrer at alle ungdommer får et 
fristed der de kan oppleve mestring, læring, utvikle sosiale ferdigheter og mindre 
utenforskap. 

 

Styrets innstilling: Styret støtter intensjonene om et rettferdig skatte og avgiftssystem. 
Dette vil være en naturlig del av programprosessen frem mot neste stortingsvalg. 
Forslaget oversendes årsmøtet i Buskerud Arbeiderparti.   

 

 

 

 



 

 

 

 

Forslag 27:  
Vedtektsendringer 
Forslagsstiller: Styret, Drammen Arbeiderparti 

§4: Medlemsmøter: 

Når medlemsmøtet behandler kommunale saker, skal kommunestyregruppa fremme 
innstilling i den enkelte sak. 

Endres til: (…) skal gruppeleder legge frem saken og sin anbefaling i den enkelte sak 

Begrunnelse: Om kommunestyregruppa skal legge frem innstilling, betyr dette at saker som 
kommer opp vil få en veldig lang behandlingstid i partiet. For en effektiv og reell 
medlemsbehandling bør gangen i en sak være så kort som mulig. 

  

§5: Styret: 

5. Kommunepartiet kan i sine vedtekter nedfelle bestemmelser om tiltredende medlemmer til 
styret. Disse medlemmer gis tale- og forslagsrett i styret. 

Endres til: 

Styret i DAP kan foreslå medlemmer som tiltrer styret. Forslagene vedtas endelig av 
medlemsmøtet. 

Begrunnelse: Det kreves årsmøtevedtak for å endre vedtekter. Den politiske situasjonen kan 
endre seg i løpet av en årsmøteperiode, og det bør være rom for at styret kan be nødvendige 
personer tiltre styret uten årsmøtevedtak. 

  

Nytt punkt: 

Ordfører tiltrer styret med tale- og forslagsrett når ordfører eller styret ber om det 

Begrunnelse: ordførers tiltreden i styret er ikke nevnt i vedtekter eller vedtak, og må avklares. 
Kanskje ulik praksis i de gamle kommunene. 

  

§6: (Dette er ikke skrevet inn i vedtektene som ligger ute, men ble vedtatt på det 
ekstraordinære årsmøtet i september 2018, og er beskrevet i referatet) 

  

Punkt d: Listen skal bestå av annenhver mann og kvinne. For nominasjon til 
kommunestyrevalget 2019, gjøres et unntak for hovedregelen om annen hver mann og 
kvinne på plassene 2, 3, 4 og 5. Nr. 1 og 2 skal være fra hvert kjønn. Det skal være 50/50 
fordeling mellom kjønn på nominasjonslista. 

Endres til: Listen skal bestå av annenhver mann og kvinne. 

Begrunnelse: Denne vedtektsendringen skulle som teksten sier bare benyttes i 
kommunevalget 2019, og bør derfor fjernes. 

 

 

 

 

 

 



Forslag 28:  
Lov om arv og dødsboskifte (arveloven) 
Forslagsstiller: Terje Johansen 

  

Ny Lov om arv og dødsboskifte (arveloven) har vært under arbeid i lang tid, og ble 
sluttbehandlet og vedtatt i vår. Dessverre ble den nye loven på flere områder ikke tilpasset 
dagens situasjon og jeg foreslår at den tas opp til ny behandling snarest mulig. 

  

Det som haster mest, er å få inn en ny lovtekst som gir alle som gifter seg med ektefelle som 
har barn fra tidligere forhold mulighet til å sitte i uskiftet bo så lenge de lever – om de ønsker 
det. I dag er det arvingene som bestemmer dette og ikke den gjenlevende ektefellen. Den 
gjenlevende risikerer i dag å sitte igjen nesten på bar bakke og i verste fall med en fullstendig 
rasert/ødelagt alderdom. En meget stor del av det som er bygd opp gjennom et helt liv blir 
overført til andre. Dette er helt hjerteskjærende og urimelig. 

  

Arbeiderpartiet må omgående sørge for ny behandling av loven, slik at dette forholdet blir 
ivaretatt. (Nye utredninger er ikke nødvendig, da dette er godt belyst og drøftet i forbindelse 
med siste lovendring.) 

  

For en rekke gjenlevende ektefeller ble endringer i den nye loven en forverring av deres 
situasjon. En bør merke seg at også denne gangen kommer kvinner oftere dårligere ut enn 
menn. Dette fordi de ofte har dårligere pensjonsordninger enn menn. (Loven er lik for alle, 
men dette må det tas hensyn til i loven.) I mange tilfeller vil gjenlevende ektefelle ikke ha 
økonomi til å skaffe seg ny bolig, med de konsekvenser det fører med seg. (Om loven skal 
være slik utformet at gjenlevende ektefelle kan tvinges til å skifte, så må i så fall dennes 
andel av arven økes i forhold til de andre arvingene. I tilfeller der gjenlevende selv ønsker å 
skifte, er dagens fordeling for så vidt grei.) 

  

Arbeiderpartiet må i denne saken vise at de står på de svakestes side og ta saken opp på 
nytt. 

 

Styrets innstilling: Forslaget støttes ikke. Dagens lovgivning er gjennomarbeidet. Drammen 
Ap ser derfor ingen grunn til å gjøre endringer. 

  

Forslag 29:  
Ny lov om slaveri 
Forslagsstiller: Terje Johansen  

 

I Norge er det i dag moderne slavedrift i stort omfang innen en rekke bransjer. Bl.a. gjelder 
dette innen bygg- og anleggsbransjen, jord- og skogbruk, hotell- og restaurantvirksomheter, 
bilverksteder, aupairordninger m.m.. 

  

Arbeiderpartiet må snarest sørge for at dette blir regulert i en ny lov om slaveri. 

 

Styrets innstilling: Forslaget er etter styrets oppfatning ikke godt nok begrunnet. Dette er 
regulert i en rekke andre lovverk. Forslaget støttes ikke. 

  

 



 

 

 

Forslag 30:  
ID-tyveri 
Forslagsstiller: Terje Johansen  

  

ID-tyveri må inn i ny lov som sikrer de som blir utsatt for dette på bedre måte enn i dag. 
Bankene må her få et mye større ansvar. 

  

Arbeiderpartiet må gripe tak i dette snarest. 

  

Styrets innstilling:  
Styret støtter intensjonene i forslaget om at ID-tyveri er en alvorlig utfordring. 
Forslagsstiller bes utarbeide et mer detaljert forslag som oversendes programkomiteen. 

 

Forslag 31:  
Fleksibel skolestart 
Forslagsstiller: Svelvik Arbeiderlag  

 

FLEKSIBEL SKOLESTART 

 

I dag begynner alle 1. klassinger på skolen det året de fyller 6 år. Noen begynner når de er 
bare 5 1/2 år gamle. Det viser seg at dette er for tidlig skolestart for enkelte av dem. Samtidig 
vet vi at modenhet for læring kan sprike på 2 - 3 år. Dette er en utfordring for de elevene det 
angår. De kan bli hengende etter i læringsprosessen, utsatt for erting fordi de f. eks ikke 
knekker lesekoden. I verste fall kan de utvikle vegring for å gå på skolen. Praksis i dag er at 
det er vanskelig å få aksept for utsatt skolestart, selv om foresatte ønsker det og faglige 
anbefalinger tilsier det. 

Svelvik Arbeiderlag vil foreslå en mer liberal praksis for utsatt skolestart. 

 

Styrets innstilling: Forslaget oversendes Buskerud Arbeiderparti og vurderes av 
Arbeiderpartiets stortingskomite mot valget 2021. 

 

Forslag 32:  
IFO i Svelvik opprettholdes 
Forslagsstiller: Svelvik Arbeiderlag  

 

IFO I SVELVIK OPPRETTHOLDES 

Uttalelse: 

Svelvik Arbeiderlag vil at dagens IFO tilbud opprettholdes med dagens drivere  i den nye 
kommunen og at dette må legges inn i budsjettet til revidert budsjettbehandling(2. tertial) og 
fremover i årene som kommer. 

Begrunnelse: 

IFO ordningen i Svelvik driftes av Svelvik Tennisklubb med en tilskuddsordning, da det ikke 
er plass eller praktisk mulighet til å ha dette andre steder i kommunal regi, uten at dette 



reduserer andre kvaliteter i kommunen mht plass og lokaliteter(aktivitetsarealer) for andre 
brukere (ungdomsskolen og Tømmerås skole). 

Avtale med Svelvik Tennisklubb går ut juni-2020 og er ikke fornyet, og penger er ikke 
bevilget i vedtatt budsjett for 2020 for denne driftsstøtten. Denne driftsstøtten er helt 
avgjørende for at tilbudet skal videreføres av Svelvik Tennisklubb. Driftstilskuddet har variert 
mellom ca 75-175.000/pr år. 

  

For barn i SFO alder er varierte aktiviteter en viktig forutsetning for å utvikle sine motoriske 
ferdigheter og sikre at barn blir minst mulig inaktive. Fellesaktiviteter danner også et godt 
grunnlagt for samhandling med andre barn. 

  

I den politiske plattformen for ny kommune er det lagt føringer for at tilbudet til innbyggerne 
skal få likeverdige tjenester eller bedre. Derfor må dagens IFO løsning og driftsform bevares 
for ikke å redusere tilbudet til innbyggerne i Svelvik kommune, samt ikke forskjellsbehandle 
Svelvik i forhold til andre deler av Nye Drammen som har lignende  tilbud videreført i dag. 

  

Styrets innstilling: Forslaget støttes og videresendes til kommunestyregruppa for en helhetlig 
vurdering av denne og tilsvarende ordninger i hele kommunen. 

 

Forslag 33: Kommunen og anbud 
Forslagsstiller: Jakob J.H. Wang 

 

Alt som er på anbud som kommunen legger ut utføres av private. 

Alt som kommunen lyses ut på anbud bør utføres av kommunen, fordi det blir bedre nytte for 

kommune økonomien. 

Arbeiderparti er for felleskap og ikke privatisering. og da bør det være selvfølge at 

kommunen har kontroll på tjenester som blir utført av kommunen. 

Drammen Arbeiderparti mener:  

• Alt som i dag er utført av private bør utføres av kommunen ansatte og ikke av private. 

Dette for at innbyggere for igjen av av skattepenger som man bidrar til. 

• Drammen Arbeiderparti skal vise at vi er fellesskap partiet og at fellesskapet penger 

blir brukt på fellesskapet.  

• Drammen Arbeiderparti bør innarbeide en praksis at alt som egentlig som på anbud 

bør være utført av kommunen folk. 

Styrets innstilling: Arbeiderpartiet har alltid stått for en linje der viktige tjenester skal 
håndteres av offentlige ansatte, ikke minst for å sikre likeverdige tilbud. Det vises her til vårt 
eget partiprogram i Drammen. Men Ap har aldri stått for en linje der alle anbud skal 
gjennomføres av kommunalt ansatte. Å gjennomføre en slik praksis ville skape betydelige 
utfordringer for kommunens drift og med helt uforutsigelige konsekvenser. 

 

Forslag 34: Redusere lederlønninger i Drammen kommune  
Forslagstiller: Jakob J. H. Wang   
 

Med bakgrunn at Arbeidsparti er fellesskap parti, så skal ikke lederlønninger være skyhøye. 

Jo mer betaler i lønninger jo mindre kan bruke på innbyggere tilbud. 

 



Ved denne linken viser  

https://www.dt.no/meninger/debatt/drammen/atte-direktorer-skal-tjene-over-ti-millioner-er-
det-a-kutte-kostnader/o/5-57-1296638 

 

Altså over 15 millioner betales det lederlønninger. 

 

Samme gjelder heltids politikere i nye politikere. Selv som det er mye ansvar jobber de fleste 
8 - 16. 

 

Drammen Arbeiderparti mener: 

 

• Alle ledere og heltidspolitikere bør tjene max 6G  

• Drammen Kommune bør gå fram som gode rolle modeller og da bør derfor Senke 

politiker og lederlønninger til de som jobber 100% 

• Dagens lederlønninger er et skyhøyt nivå. Derfor mener Drammen Arbeiderparti at 

Drammen kommune vise moderasjon når det kommer til lederlønninger og politikere 

lønninger og be stat og fylke leder og heltidspoltikere bør vise moderasjon i lønninger 

med tanke på fellesskapets utgifter 

Styretes innstilling: Godtgjørelsen til politikere i Drammen kommune ble vedtatt for kort tid 
siden og skal gjelde for fire år framover. Styret ser ingen hensikt i å endre dette nå. 

Drammen Ap vil alltid ha oppmerksomhet knyttet til høye lederlønninger, også i vår egen 
kommune. Det er likevel styrets vurdering det nivået som fremmes i forslaget vil skape 
betydelige problemer for kommunen når det gjelder å rekruttere kompetente ledere. Styret 
støtter ikke forslaget. 

 

  

https://www.dt.no/meninger/debatt/drammen/atte-direktorer-skal-tjene-over-ti-millioner-er-det-a-kutte-kostnader/o/5-57-1296638
https://www.dt.no/meninger/debatt/drammen/atte-direktorer-skal-tjene-over-ti-millioner-er-det-a-kutte-kostnader/o/5-57-1296638


Forslag til Budsjett 2020
Ktonr. Kontonavn: Regnskap 2019 Budsjett 2020

Driftsinntekter:
3010 Kontingenter 42 444                    50 000
3020 Statsstøtte 183 683                  185 000
3021 Kommunalstøtte 250 467                  240 000
3022 Valgkampbidrag 1 200                     50 000
3023 Overføring nedlagt lag 10 279                    0
3031 Internt lotterisalg 37 015                    20 000
3040 Partiskatt 1 400                     0

Sum driftsinntekter 526 488                  545 000

Driftsutgifter
5010 Styregodtgjørelse 16 000                    16 000
5011 Lønn Kommunestyre 11 000                    11 000
5012 Lønn Ordførerkandidat 124 583                  0
5410 Arbeidsgiveravgift 28 307                    1 600
5995 Forsikringer 571                        2 000
6300 Husleie, strøm, brensel 16 793                    37 000
6700 Regnskapshonorar 19 375                    15 000
6800 Kontorutgifter 1 185                     5 000
6820 Aktivitetskonto 105 149                  100 000
6822 Historiegruppa -                         2 000
6825 Overføringer til Kommunestyre 29 900                    35 000
6900 Telefon 13 390                    10 000
6950 Kopiering 1 000
7026 Landsmøtefond 5 000
7140 Årsmøte Buskerud Ap -                         70 000
7310 Annonser 1 462                     2 000
7330 Valgkampfond 403 334                  100 000
7440 Bevilgning AUF 15 000                    15 000
7445 Åttende marskomiteen 5 240                     1 000
7450 Blomster, gaver 11 081                    5 000
7460 1. Mai-konto 8 370                     15 000
7770 Bankomkostninger 1 517                     1 000

Sum driftsutgifter 812 257                  449 600

Beregna driftsresultat 46 966                    95 400
Driftsresultat

Budsjett



Valg 
 

Forslag til nytt styre i Drammen Arbeiderparti. 
 
Leder: Tonje Enersen 
Nestleder: Egil Knudsen 

Sekretær: Ole Hartvig Varlo 
Kasserer: Lola Awoyemi 
Kvinnepolitisk ansvarlig: Lina Strandbråten 
Medlemsansvarlig: Jorun Jagland 
 
Styremedlemmer: 
Thor Sigurd Syvaldsen 
Øyvind Hvidsten 
Mads Hilden 
 
Varamedlemmer: 
Ole Lønseth 
Lise Løff 
Jan Ivar Weimoth 
Kari Ingvil Audestad 
Rutkay Sabri 
May Gro Krogh 
Ole Henrik Krat Bjørkholt 
 
Revisorer: 
Ellen Flathen 
John Axel Carlin 
 
Vara: 
Bendik Thun 
Bhanuja Rasiah 
 
Kontrollkomite: 
Lars Gunnar Larsen. 
Harald Bell Solås 
Sølvi Brandt Bestvold 
 
Representanter til generalforsamlingen til Folkets Hus SA: 
Svein Winge. 
Vara: Jorun Jagland. 
 
Delegater til Årsmøtet i Buskerud Arbeiderparti og representantskapet til Buskerud 
Arbeiderparti: 

Antall delegater er p.t. ikke klart. Valgkomitéen ber årsmøtet gi styret i Drammen 
Arbeiderparti fullmakt til å velge delegater til Buskerud Arbeiderpartis årsmøte og 
representantskap. 
 




